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ROK 1975
Hřbitov – 28. 10. 1975 byla zaplněna novými hroby již první 

polovina hřbitova a začalo se pochovávat ve druhé polovině.
Televize – koncem roku vlastnily již 4 rodiny barevnou tele-

vizi, která stála 12 tisíc Kčs.
Pohyb obyvatel v roce 1975 – k 31. 12. 1975 bylo v Boršicích 

2 244 obyvatel. Narodilo se 47 dětí – 24 chlapců a 23 dívek. 
Zemřelo 21 občanů – 12 mužů a 9 žen. Odstěhovalo se 62 osob, 
přistěhovalo se 52 osob, domovních čísel bylo 581.

30. výročí osvobození obce – 25. 4. 1975 se konala slavnostní 
schůze MNV. Na tuto počest zde 25 pionýrů složilo svůj pio-
nýrský slib a bylo vyzna-
menáno hodně našich 
občanů za dlouholetou 
činnost v národním vý-
boru, uděloval ONV. 
Nejvyšší vyznamenání 
od ÚV KSČ obdržel pan 
Josef Soustružník a pan 
František Čuma. Rada 
MNV předala diplomy 
i nejlepším kolektivům 
za dobrou práci a repre-
zentaci obce – myslivci, 
Červený kříž, kolektiv 
učitelů ZDŠ a MŠ a de-
chová hudba Boršičan-
ka. Za odboj a ilegální 
činnost za II. světové 
války – Stanislav Mi-
kula, Rudolf Pavlínek, 
Ladislav Papay, Václav 
Havlíček. Za zvelebení 
obce obdrželo hodně našich občanů diplomy.

Slavnostní vítání do života – 31. 5. 1975 bylo slavnostní 
vítání do života dvou dětí, které se narodily v den 30. výročí 
osvobození naší obce. Byly to tyto děti: Ladislav Gabriel, č. 
164, se svými rodiči – Ladislavem a Irenou, a Jitka Gabrielová, 
č. 200, se svými rodiči – Štěpánem a Marií. Kmotry byli Miro-
slav Vávra, který se narodil 30. 4. 1945, v den osvobození obce, 
s manželkou Evou, kteří přišli v kroji. Byla to velká slavnost, 
hrála i Boršičanka.

JZD Družba – 27. 11. 1975 bylo slavnostní sloučení družstev. 
Ve sloučeném družstvu byly: Boršice, Stříbrnice, Medlovice, 
Újezdec, Hostějov, Osvětimany, Buchlovice, Staré Hutě, Stu-
pava. Sloučeno bylo 3 413 ha a 1 183 členů. Průměrná měsíč-
ní mzda pracovníka JZD byla 2 125 Kčs. Průměrná hodinová 
mzda byla 13 Kčs. 

Slavnost 30. výročí osvobození – zahájili požárníci stavěním 
máje, následovala oslava, při níž byly položeny věnce u obou po-
mníků I. a II. světové války. Po setmění byl ohňostroj nad Ponděl-
kovým, na cestě do Tučap. Tím byl ukončen slavnostní den.

Návštěva – 5. 2. 1975 navštívilo naši obec 34 sovětských tu-
ristů z dalekého města Irkutsk.

Knihovna – mladí svazáci znovu upravili a dali do užívá-
ní místní lidovou knihovnu nad provozovnou holičství. Tato 
knihovna několik let nebyla otevřena.

Československý červený kříž – měl 171 členů, z toho 24 čle-
nů dorostu. Získali 44 dárců krve. Pomáhali při první pomoci 
v obci i v JZD.

Svaz invalidů – měl 37 členů, z toho 33 mužů a 4 ženy nad 
50 let. Odpracovali 980 hodin při různých akcích. Pořádali zá-
jezdy.

Historické zápisy o dění v obci
Ve Zpravodaji č. 3/2008 je uvedeno ve zkrácené verzi nejdůležitější historické dění do roku 1974. Pokračujeme.

Svaz zahrádkářů a ovocnářů – měl 275 členů, každý člen 
měl za úkol zasadit jeden strom, což bylo hodně překročeno. 
Každý rok pořádali výstavu a ochutnávání vína. Pořádali před-
nášky a zájezdy.

TJ Sokol – předsedou byl Václav Fryšták, pak tuto funkci 
převzal MUDr. Kročil. Koncem roku přibyl nový oddíl – tu-
ristický oddíl mládeže s 20 členy. Vedoucí Jarmila Hanáková 
– Saxana. Oddíl šachový – měl 4 družstva. Družstvo „A“ hrálo 
v krajském přeboru. I další družstva si vedla dobře, a to nejen 
v rámci okresu, ale i v celorepublikových soutěžích. Vedoucí byl 
Josef Ludvíček.

Školství – mateřská škola měla ve školním roce 1974/75 
zapsáno 70 dětí, z toho předškolních 34. Ředitelka – Libuše 
Richterová z Uh. Hradiště. Mateřská škola navázala družbu se 
slovenskou mateřskou školou v Mnichovej Lehotě. Šatny byly 
vybaveny dětskými skříňkami, které zhotovila přidružená výro-
ba JZD v Bánově, hodnota 40 tisíc Kčs.

Základní devítiletá škola – ve školním roce 1974/75 navště-
vovalo školu 306 žáků, z toho 151 chlapců a 155 dívek. Ředitel 
– Jaromír Havránek, zástupce ředitele – František Klvaňa. Bylo 
celkem 12 tříd. Generální oprava horní školy byla dokončena. 

Zdravotnictví – v roce 1975 byly Nedakonice přeřazeny do 
Polešovic, takže do Boršic patřily jen Stříbrnice. V roce 1975 
odešla do důchodu paní Častulíková ze Stříbrnic a na její místo 
nastoupila sestra Jitka Čagánková z Nedakonic. V roce 1975 
probíhala celostátní akce – očkování proti tetanu, rozdělená na 
tři části, poslední očkování se konalo 6. – 12. října. Všem byl 
proveden zápis do občanského průkazu.

Dárcovství krve – 4. 2. 1975 byli odměněni čestní dárci krve. 
MUDr. Kročil obdržel Jánského plaketu za deset odběrů krve. 
Paní Marie Gabrielová, č. 288, darovala krev již třicetkrát a ob-
držela zlatou plaketu.

Brigády – v měsíci lednu byl vydlážděn nový chodník v Bos-
ně až k hlavní silnici. 8. března a pak 7. dubna se betonovalo na 
hřbitově – nové pásy pro hroby a dokončovalo se nové potrubí 
pro vodovod.

Kulturní dům – pokračovalo se na této akci a odpracováno 
bylo 10 245  brigádnických hodin, hodnota díla 437 tisíc Kčs. 

Veřejné osvětlení – práce byla dokončena a vyměněno bylo 
45 nových svítidel.

(čerpáno z kronik)
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Z činnosti na úseku

• matriky
Bylo vyřízeno:
spisy úmrtí  ............................................................................14
spisy manželství  .....................................................................7
druhopisy matričních dokladů  ..............................................3
osvědčení ke sňatku s církví ...................................................5
vysvědčení o právní způsobilosti 
k uzavření manželství s cizincem...........................................1
zrušení údaje o místu trvalého pobytu, 
vydána  ..........................................4 rozhodnutí pro 7 občanů
žádost o osvědčení o státním občanství 
České republiky ....................................................................23

• evidence obyvatel
K 1. 1. 2008 měla obec Boršice  ......................2 231 obyvatel
  z toho  ................................1 101 mužů
  .................................... 1 130 žen
Během roku 2008 se přihlásilo ...............................35 občanů
 odhlásilo  ..................................50 občanů
 narodilo ........................................ 29 dětí
 zemřelo  ..................................26 občanů
K 31. 12. 2008 měla obec Boršice ...................2 219 obyvatel 
 z toho .................................1 096 mužů
  .................................... 1 123 žen

Uvnitř obce se přestěhovalo 20 občanů a 30 našich občanů 
uzavřelo sňatek.
Průměrný věk občanů je  40,2 roku
 z toho  ..........................muži 38,0 roku
  ........................... ženy 42,4 roku

• podatelny za rok 2008
Od února 2008 si můžete na podatelně obecního úřadu 
nechat udělat výpis z rejstříku trestů, z katastru nemovitos-
tí, obchodního rejstříku a živnostenského rejstříku.
Bylo vyřízeno: - výpis z  rejstříku trestů – 80 žádostí
 - katastr nemovitostí – 58 žádostí
 - obchodní rejstřík – 18 žádostí

Něco pro řidiče – od ledna roku 2009 je možné získat 
i výpis z bodového systému.
- bylo vyřízeno 317 žádostí na občanský průkaz
- bylo ověřeno 627 podpisů (legalizací)
                          643 fotokopií (vidimací listin)
          celkem 1 270 ověření

- bylo vyřízeno povolení pro 4 hrací přístroje

- podatelna přijala a vypravila 1300 podání

- vyvěšeno a sňato 130 vyhlášek 
a různých podání na úředních des-
kách (klasické i elektronické)

Zpracovala   Jitka Gottwaldová

Z činnosti odboru výstavby při Obecním úřadě Boršice

Počet podání celkem 366

územně plánovací informace 6

územní souhlas 33

územní rozhodnutí včetně zjednodušených řízení 12

ohlášení 29

stavební povolení 10

dodatečné povolení 2

kolaudační rozhodnutí, kolaudační souhlas 14

oznámení o užívání stavby 3

změna užívání stavby 4

ohlášení odstranění stavby 12

přestupky a správní delikty 4

řízení o výjimce 3

jiná rozhodnutí, nařízení 10

usnesení 5

kontrolní prohlídky 39

dělení nebo scelování pozemků - opatření 18

vyjádření, výzvy, stanoviska, sdělení k podání dle 
stavebního zákona 74

stížnosti a petice 2

odvolání proti rozhodnutí 2

Zpracovala Eva Malinová
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poř. 
č. Druh poplatku částka 

Kč

1 Místní poplatky obecně záv. vyhláška 1/2007

odvoz odpadu 480 1 rok / 
1 osoba

poplatek ze psů 50 1 pes

200 2. a další pes

pronájem veř. prostranství prodejce 40 1 m2

pronájem veř. prostranství služby 10 1 m2

pronájem veř. prostranství stav. zař. 5 1m2

pronájem veř. prostranství reklam. 
zař. 10 1 m2

pronájem veř. prostranství cirkus, 
lunapark 30 1 m2

pronájem veř. prostranství skládky 5 1 m2

2 Hřbitovní polatky ZO 14. 12. 2007

nový dvojhrob + nájem 
na 10 let 1000 nový hrob

nový hrob v urnovém háji 
+ nájem na 10 let 500 nový hrob

dvojhrob 500 nájem na 10 
let

hrob v urnovém háji 300 nájem na 10 
let

3 Nájem SOS ZO 14. 12. 2007 500 jeden obřad

4 Kulturní dům ZO 14. 12. 2007

nájem sálu 1000 první den

nájem sálu 500 druhý den

nájem kuchyně 500 1 akce

nájem sálu a kuchyně 
- pohřeb 300

vestibul 500 1 den

pronájem nádobí 1 1 osoba

el. energie 6 1 kWh

praní ubrusů 15 1 kus

praní utěrek 5 1 kus

nájem sálu / hudební produkce / 10 000 1 akce

nájem sálu / PO /  5 000 1 akce

záloha na pronájem sálu / PO /  2 000 1 akce

5 Poplatky za reklamu v KT ZO 14. 12. 2007

sekce OÚ zdarma

s. sdělení občanům na 1 týden 
+ 5x hlášení 50

místní občané 
a fy sídlící 

v obci

s. reklama na 1 měsíc 100
místní občané 

a fy sídlící 
v obci

s. reklama na 1 měsíc 200 ostatní občané 
a fi rmy

6 Kabelová televize  ZO 14. 12. 2007

poplatek za KT 1200 1 přípojka 
za 1 rok

připojení 6000

zrušení, nebo znovuzavedení KT 2000

7 Poplatek za hlášení v místním rozhlase ZO 14. 12. 2007

občané pohřeb zdarma

občané 10

prodejci 50 hlášení 
v relaci

prodejci 200 hlášení mimo 
relaci

8 Nájem nemovitostí  ZO 14. 12. 2007

prodejní plocha 1 m2 450

ostatní plocha  1 m2 350

9 Matriční poplatky zákon  634/2004 Sb.

ověření podpisů - legalizace 30 1 podpis

ověření fotokopie - vidimace 30 1 strana 

druhopis matričního dokladu 100 1 matr. doklad

náhled do matriky 20 1 případ

vysvědčení o právní způsobilosti pro 
uzavření manželství 500

svatební obřad mimo sobotu 1000

rejstřík trestů 50 v kolcích

vydání osv. o státním občanství do 
15 let 100

změna jména 1000

OP - ztráta 100

OP nový zdarma

změna trvalého pobytu 50

vydání stejnopisu ze spisu 15 1 strana 

vydání pasu - dělá MÚ UH 600

10 Poplatky stavební úřad zákon 634/2004 Sb.

stavební povolení 300

územní rozhodnutí 1000

odstranění stavby 100

11 Poplatky v knihovně  ZO 14. 12. 2007

členský polatek 40 1 rok

vystavení náhradního čtenářského 
průkazu 20

upomínky 15 1. upomínka

upomínky 30 2. upomínka

upomínky 40 3. upomínka 

upomínky 50
doporučený 
upomínací 

dopis

zprostředkování meziknihovní  vý-
půjční služby 30

tištěné výstupy 3 strana A4, čer-
nobílý tisk

jednorázová služba  bez registrace 20

ztráta dokumentu 30 Kč + cena doku-
mentu

poškození čárového kódu 10

12 Kopírování ZO 14. 12. 2007 1 1 strana  A4

13 Faxování ZO 14. 12. 2007 30 1 strana / CZ,  
I,  D,  SK,  A /

Faxování 80 1 strana  
/ RUS, UA /

14 Prodej pohlednic ZO 14. 12. 2007 4 1 kus

15 Reklama ve zpravodaji ZO 14. 12. 
2007 1000 1/2 strany  A4

Ceník poplatků obce Boršice
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Co se dál děje s vyřazeným spotřebičem
Průměrná česká domácnost používá šestnáct různých dru-

hů elektrospotřebičů – od nejvíce rozšířených praček, ledniček 
a televizí až po zatím méně obvyklé myčky na nádobí. Co dělat, 
když některý z nich doslouží, nebo se jej rozhodnete vyměnit za 
novější, výkonnější a úspornější?

Podle provedených průzkumů se ukazuje, že 14 % občanů, 
kteří vyřadili nějaký elektrospotřebič, ho odvezlo do sběrného 
dvora, 6 % jej odevzdalo u prodejce při koupi nového přístroje; 
zhruba 15 % občanů ale hází vysloužilá elektrozařízení do po-
pelnice a 12 % je skladuje doma. Někdo také prodá vysloužilý 
spotřebič do bazaru či prostřednictvím inzerátu, další jej odveze 
na chatu nebo chalupu a tam používá dál. Z výsledků výzkumu 
je dále patrné, že zatímco v roce 2006 obyvatelé považovali své 
znalosti, jak s vysloužilými elektrospotřebiči nakládat, za nedo-
statečné, v roce 2008 již 68 % obyvatel  pokládá své znalosti za 
dobré, pouze 11 % připustilo, že o tom neví vůbec nic.
Nejlepší odpad: ten, který nevznikne

Ještě menší je pak povědomí o tom, jak se s odevzdaným 
vysloužilými spotřebiči nakládá dál. Pravda, to už není věc spo-
třebitele, ale kolektivního systému, zajišťujícího jejich zpětný 
odběr, oddělený sběr, recyklaci a materiálové využití odpadu 
z nich, a zpracovatelských fi rem. Přesto je ale dobré vědět, že 
základní myšlenka moderního odpadového zákonodárství v celé 
Evropě zní: Nejlepší odpad je ten, který vůbec nevznikne.

Proto kromě kvót na množství vysloužilých elektrospotřebi-
čů, které musí každý členský stát EU vybrat ročně na každého 
obyvatele, existují i kvóty na množství druhotných surovin získa-
ných z nich k dalšímu využití. Na skládkách nebo ve spalovnách 
smí skončit vlastně jen nepatrné množství celkového objemu 
těchto zařízení.

Zároveň obsahují spotřebiče staršího data výroby některé 
nebezpečné látky, se kterými umějí nakládat jen zkušení a vyso-
ce specializovaní zpracovatelé.  
Pečlivý výběr zpracovatelů

ELEKTROWIN, a. s., proto jako provozovatel kolektivního 
systému pravidelně vypisuje výběrové řízení, v němž oslovuje spo-
lečnosti provozující technologie na zpracování elektroodpadů.

Účelem řízení je vždy vybrat technologie na nejvyšší dostupné 
úrovni s nejmenšími dopady na zdraví lidí a životní prostředí. 

Dalším důležitým aspektem je dosažení takové výtěžnosti vy-
užitelných materiálů ze zpracování zpětně odebraných elektro-
zařízení, aby bylo možné dosáhnout kvót stanovených zákonem 
o odpadech.

Rovněž výrobce elektrozařízení je podle zákona povinen po-
skytnout zpracovatelům elektroodpadu veškeré informace, kte-
ré jsou nutné k jeho zpracování, především údaje o obsažených 

n e b e z p e č -
ných látkách, 
možnostech 
opětovného 
použití elek-
trozařízení 
a materiálo-
vého využití 
e lektrood-
padu, pří-
padně způ-
sobu jejich 
odstranění. 

Odpadové hospodářství obce 

Pomáháte recyklovat? Chráníte životní prostředí a suroviny!

I drobné vysloužilé elektrospotřebiče, jako například rychlovar-
né konvice, lze úspěšně recyklovat a materiál z nich dále využít. 

V roce 2008 jsme v oblasti odpadového hospodářství, do 
něhož jsou započítány náklady na komunální odpad, tříděný 
odpad, nebezpečný odpad, černé skládky a podobně, zaplatili 
1 303 198 Kč.

Od občanů jsme na poplatcích za likvidaci komunálního od-
padu vybrali 1 069 940 Kč.

Od  společnosti EKO-KOM jsme obdrželi odměnu za třídění 
odpadů ve výši 143 764 Kč.

Celková produkce odpadů v roce 2008 činila 729 tun  (směs-
ný komunální odpad 590 t, plasty a plastové obaly 13 t, sklo 19 
t, papír 20 t, kovy 15 t, nebezpečné odpady 3 t, objemný odpad 
41 t, ostatní odpad 28 t).
Třídění odpadů v naší obci

V naší obci se nacházejí barevné kontejnery. Tyto kontejnery 
jsou určeny pro sběr bílého a barevného skla, papíru, směsných 
plastů  a PET lahví.

Svoz tříděných odpadů provádí fi rma Sběrné suroviny, a. s., 

Uh. Hradiště  a fi rma OTR, s. r. o., Uh. Hradiště.
V obci je několik  sběrných hnízd (seskupení kontejnerů 

na tříděný odpad), konkrétně se jedná  o ulici Školní, Podevsí  
u bytovek, Družstevní, u dolní ZŠ, před Varmužovou pekárnou 
a u horní ZŠ.  
Proč třídit?

Důvodů je mnoho. Na prvním místě jsou samozřejmě eko-
logické důvody. Třídění odpadů a jejich recyklace šetří přírodní 
zdroje surovin a energie. Výroba 1 tuny papíru ze sběrového pa-
píru může ušetřit až dva vzrostlé stromy. Třídění  ukládá i zákon 
o odpadech a nakonec poplatek za odpad se stanovuje podle 
nákladů na netříděný odpad. Tedy čím více odpadu se vytřídí, 
o to více by mohla obec a  následně obyvatelé ušetřit na poplat-
ku za odpad. Navíc obec má  uzavřenou smlouvu se společností 
EKO-KOM, a. s., která na náklady spojené s tříděním odpadů 
fi nančně přispívá. Čím více odpadů obec vytřídí, tím více peněz 
dostane zpátky.                                                        Marie Mlčková

Jak kontejnery správně používat

PATŘÍ NEPATŘÍ

PAPÍR noviny, časopisy, reklamní letáky, kartony, sešity, papírové obaly, 
krabice roztrhané na menší kusy, balicí papír, lepenka, kancelářský papír, 

sešity, obálky

do kontejneru nepatří mokrý, mastný nebo jinak 
znečištěný papír, uhlový a voskovaný papír, použité 

plenky

PLASTY sešlápnuté PET lahve, plastové nádoby a lahve, plastové kelímky, 
sáčky a fólie, čisté plastové obaly od mléka, jogurtů a ostatních mléčných 
výrobků, plastové tašky, prázdné plastové obaly od šamponů, kosmetiky 

a čisticích prostředků

do kontejneru nepatří bakelit, guma, PVC, 
linoleum, pneumatiky, novodurové trubky, 
plastové obaly od chemikálií, olejů a barev

SKLO bílé nebo barevné sklo, vymyté skleněné láhve, zavařovací sklenice, 
tabulové sklo

do kontejneru nepatří keramika, porcelán, 
autosklo, drátěné sklo a zrcadla
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Rekonstrukce kabelové sítě
a hlavní přijímací stanice

1. Co je to kabelová televize
Pojem kabelová televize (dále CATV) označuje technologii 

přenosu obrazu a dat přes kabelové rozvody. Hlavním účelem 
je poskytnout zákazníkovi větší množství programů a bohatou 
nabídku širokopásmových datových služeb. Jako médium se 
v rámci kabelové televize využívají koaxiální kabely a optické 
kabely.

Mezi služby, jež lze poskytovat prostřednictvím sítí CATV, 
patří buď analogový přenos televizních a rozhlasových progra-
mů nebo jeho nová obdoba, a to přenos digitálního video sig-
nálu (DVB-C).

Digitální přenos programů má proti starší analogové podobě 
hned několik výhod, mezi něž patří možnost přenášet v síti da-
leko více programů díky digitální kompresi, nižší náchylnost na 
rušení programů (obraz nezrní apod.) a další doprovodné služby 
(např. EPG).

Na druhou stranu s sebou DVB-C nese i některé nevýho-
dy. Jako např. nutnost používat set-top-boxy nebo kostičkování 
obrazu při velkém rušení signálu. Dalšími službami DVB-C již 
nyní jsou, popřípadě v budoucnu jistě budou, telefonní služby, 
videokonference, homebanking, počítačové sítě, elektronické 
hry, telemetrie a samozřejmě různé internetové služby.
2. Historie kabelové televize ve světě

Kabelové sítě byly původně budovány tam, kde např. z ge-
ografi ckých příčin nebylo možno přijímat terestriální signál. 
Signál se tedy rozváděl pomocí koaxiálních kabelů ze společné 
hlavní stanice do jednotlivých domů. Sítě byly a jsou primárně 
určeny pro přenos televizního signálu. První kabelové televize 
se na přelomu čtyřicátých a padesátých let minulého století ob-
jevily v amerických státech Pensylvánie a Oregon. Zajímavostí 
je, že již začátkem 40. let plánoval kabelovou televizi i Adolf 
Hitler.

V sedmdesátých letech přišel velký boom satelitního vysílání, 
tím se v návaznosti na nové satelitní programy zvýšila nabídka 
kabelových operátorů. A konečně roku 1995 představila společ-
nost Cablevisionprogram „Access Plaza“, což byla kombinace 
hardware a software umožňující uživatelům nejen sledovat tele-
vizi, ale také surfovat po internetu. Na základě těchto principů 
se rozšířilo poskytování internetu v CATV i do České republiky. 
Leadrem v poskytování kabelového internetu u nás je pochopi-
telně společnost UPC. Společnost SATTURN HOLEŠOV spol. 
s r. o., která je provozovatelem CATV v obci Boršice, poskytuje 
kabelový internet v 7 různých lokalitách ve Zlínském kraji.

Z dlouhodobých zkušeností vyplývá, že internet dovedený 
do domácností pomocí kabelů (koaxiálních, optických nebo te-
lefonních) vykazuje mnohem větší stabilitu a spolehlivost než 
bezdrátové připojení pomocí Wi-Fi zařízení.
3. Vysílání v CATV v následujících několika letech

Diskuze o tom, co vše nám přinese digitální televize (terestri-
ální) a jiné služby v blízké budoucnosti, je nepochybně zajímavá, 
ale lidé by si měli uvědomit, že jen v případě přípojky CATV 
mohou dostat v blízké budoucnosti všechny tyto služby najed-
nou, a to v takovém rozsahu, v jakém si je skutečně objednají.

Základní nadstavbové služby, které lze v rámci CATV vyu-
žívat již nyní:

- internet – budoucnost hlavně při předpokládaném zahlcení 
pásem pro bezdrátový internet

- VoIP – telefonování přes internet zdarma v rámci jednoho 
poskytovatele a zvýhodněně do ostatních internetových a tele-
fonních sítí

- varování obyvatelstva – obecní rozhlas a systémy varování 
obyvatelstva s využitím kabelových rozvodů

- telemetrie – sběr dat, přenos po síti a archivace v hlavní 

stanici (např. odečty vodo-
měrů, ale i spousta jiných 
využití)
– přenos jakýchkoliv dat 
– možnost jakýchkoliv da-
tových přenosů a jejich vy-
užitelnost v budoucnu (např. dálkové ovládání domácností)
4. Jaké kroky byly učiněny v CATV Boršice

V minulých měsících byly provedeny výrazné úpravy v kabe-
lové síti v obci Boršice. Tyto úpravy lze rozdělit do 2 hlavních ka-
pitol. Jedna se týká rekonstrukce hlavní přijímací stanice (dále 
HPS) a druhá pak modernizace televizních kabelových rozvodů 
(TKR).
a) Rekonstrukce HPS

V rámci rekonstrukce HPS bylo provedeno několik důleži-
tých kroků, které mají za úkol zajistit kvalitní příjem programů, 
zamezit problémům spojeným s přechodem na zemské digitální 
vysílání a přinést účastníkům větší volnost při vybírání progra-
mových nabídek.

Hlavním bodem rekonstrukce bylo dodání a instalace nové-
ho zařízení pro ukládání přijímačů, které umožňuje kombinovat 
digitální i analogový příjem. Dále byly dodány 2 nové satelitní 
antény, byla provedena rekonstrukce nevyhovujících anténních 
svodů.

Rovněž byly dodány 4 zbrusu nové televizní programy, čímž 
se opět zvýšila atraktivita dodávané služby. Jedná se o programy 
Barrandov TV, CS Film (včetně CS Film dětem), zpravodajská 
stanice Z1 a čím dál zajímavější fi lmový kanál Film+.

Díky přeladění všech programů v rámci kanálového spektra 
byl také učiněn důležitý krok pro možnou fi ltraci sítě, tak aby si 
účastníci mohli zvolit, zda budou odebírat kompletní programo-
vou nabídku, nebo jen základní programy v tzv. MINI nabídce. 
Ta bude nabízet většinou volně dostupné programy, ale i přesto 
by díky kombinaci pozemního a satelitního příjmu měla být bo-
hatší než příjem na domovní anténu.

V následujících letech je plánována ještě výměna několika 
zbývajících přijímačů za profi  přijímače, rozšiřování programo-
vé skladby díky digitálním programům (DVB-C) v návaznosti na 
zájem účastníků a také dovybavení stanice ventilační jednotkou, 
která zamezí výpadkům přijímačů a s tím spojeným výpadkům 
vysílání televizních programů.
b) Modernizace TKR

V 1. etapě rekonstrukce TKR byla provedena rekonstrukce 
vedení od HPS po budovu obecního úřadu. Po trase TKR byly 
vyměněny aktivní a pasivní napájecí prvky celkem v 8 pouličních 
skříních. Zároveň byl nastaven zpětný kanál pro zajištění bez-
problémového přenosu živého vysílání z kulturního domu, které 
nyní mohou účastníci kabelové televize v Boršicích sledovat ve 
svém infokanálu.

V dalších letech jsou postupně plánovány etapy rekonstruk-
ce TKR, výměna technologie a přepočítání sítě tak, aby občané 
v budoucnu mohli v rámci své kabelové přípojky využívat výše 
zmíněných služeb. Dalším krokem pak může být modernizace 
pracoviště infokanálu.
5. Závěrem

Vedení obce Boršice chce i nadále svým občanům poskytovat 
službu kabelové televize na vysoké úrovni. Bohužel zajištění ta-
kové služby s sebou přináší nemalé úsilí a také fi nanční náklady. 
Dovolte mi, jakožto zástupci provozovatele kabelové televize 
v obci, vyjádřit obdiv k úsilí a preciznosti, s jakou je ze strany 
obce přistupováno ke správě CATV. Za společnost SATTURN 
HOLEŠOV, spol. s r. o., chci tímto poděkovat také všem účast-
níkům kabelové televize. Vaše důvěra nás zavazuje k neustálé-
mu zlepšování služeb a hledání cest jak Vám zpříjemnit trávení 
volného času u televizorů.

Radek Sedlařík
SATTURN HOLEŠOV, spol. s r. o.
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Krojový ples
Již pošesté jsme mohli letos navštívit krojový ples, který se konal v sobotu 24. ledna v sále kulturního domu podle osvědčeného 

scénáře:
Defi lé krojovaných (letos opět téměř sto), předtančení obstaral folklorní soubor Pentla s cimbálovou muzikou a pak už sál patřil 

až do ranních hodin všem tancechtivým návštěvníkům, kterým vyhrávala naše Boršičanka.
Během večera byla losována bohatá tombola, tentokrát dvě ze tří hlavních výher zůstaly doma, v Boršicích.
Obecní úřad ještě jednou děkuje všem, kteří se podíleli na přípravě a průběhu plesu, zvláště děkuje krojovaným účastníkům 

a dárcům tomboly.
Každý rok očekáváme bohatou účast do poslední chvíle, letos ovšem o účasti bylo jasno předem. V pátek před plesem jsem 

potkala jednu tetičku z ulice a ta na mne zdaleka volala: „Neboj se, tanečníkou donde dosť, byla sem včil u Máni v průmyslovce a tá 
mně řejkala, že určitě se chystá moc lidu na ples, protože prodala všecek čérnej krém na boty!“ 

Tak příští rok v sobotu 23. ledna na shledanou na VII. krojovém plese obce Boršice!  -otr-
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 Kniha světla
Bible je lucernou,

v níž hoří Boží sliby,
ve tmách je pochodní 
i hrobem na pochyby.

Bible je korouhví
na chrámové stavbě.
V bouři je majákem,

zve k bezpečné plavbě.

Bible je paprskem,
jenž srdcí dotýká se,
je hřmotnou ozvěnou

i tichým Božím hlasem.
Bible je zrcadlem,

v němž vidíme své nitro;
Bible je příslibem:
po noci přijde jitro!

Věra Hanáková

VELIKONOCE S NOVOU BIBLÍ
Velikonoční čas je dobou ztišení a duchovního rozjímání. Velikonoční čas nám každoročně připomíná vítězství Božího 

Syna nad smrtí a následně nám otevírá srdce k vděčnosti ze smíření s Bohem. Velikonoční čas nás vede k pokoře a zastavení 
se na naší (často křížové) cestě. Velikonoční čas je dobou bolesti z rodícího se nového života, ale i radosti z vykoupení... 

Pro český národ budou letošní Velikonoce o to významnější, že po patnácti letech modliteb, trpělivé práce překladatelů 
a především nevyčerpatelné Boží přízně bude vydán nový překlad Bible. Možná se vám na mysl vnucuje otázka: co je na 
tom tak významného? O jeden překlad víc nebo míň... V dnešní svobodné době, kdy je Bible k dostání téměř v každém 
knihkupectví, se na první pohled může zdát nový překlad skutečně přepychem. Tentokrát však jde o dílo jedinečné tím, že 
nová Bible je přeložena z původních jazyků (hebrejštiny, aramejštiny a řečtiny) do soudobého, dobře srozumitelného jazyka. 
Takový počin se uskutečnil naposledy roku 1579,  kdy na popud Jana Blahoslava a Jednoty bratrské vznikla Biblí kralická. 
V tehdejší době byla Biblí kralická uznána za vzor spisovného českého jazyka. Cílem současného překladu je zachovat sílu 
a krásu Bible kralické, a přitom podat co nejširšímu okruhu čtenářů jasný, dobře srozumitelný text, věrný řeckému a heb-
rejskému originálu. 

Původní název „Nová Bible kralická“ (NBK) se ve fi nále změnil na titul „Bible, překlad 21. století“. Jsou připraveny tři 
varianty, které se liší cenou a kvalitou. Ve všech případech bude velikost stránky 12 x 18 cm, Bible bude mít jednosloupcovou 
sazbu s čísly veršů uvnitř textu a zhruba 1800 stránek. Pro náročné se připravují luxusní Bible v měkké vazbě z nejkvalitnější 
kůže a se zlatou ořízkou (1500 Kč), jiné Bible budou v měkkých deskách z kvalitní imitace kůže (500 Kč), základní a nej-
rozšířenější variantu tvoří Bible v pevných deskách (250 Kč). Tato Bible bude o Velikonocích nabízena ke koupi za poloviční 
cenu (125 Kč), aby si ji mohl koupit skutečně každý zájemce. Touhou překladatelů a všech příznivců Bible je totiž vložení 
Písma svatého do rukou českého národa a navrácení Božího slova do rodin.

Bible za předpokládanou cenu 125 Kč bude možné zakoupit na místech Nonstop čtení Bible a na besedě o Bibli. Bližší informa-
ce u Věry Hanákové, Hradišťská 356, Boršice, tel. 572 508 152, mobil 774 515 877. Věra Hanáková

Akce spojené s vydáním 
nového překladu Bible

Nonstop čtení Bible
Asi ve třiceti městech naší republiky proběhne nepřetržité čtení Bible od 

knihy Genesis až po Zjevení Janovo. Předpokládaná doba čtení jsou tři dny 
a tři noci. Akce je plánována mj. i na veřejných místech Uherského Hradiště.

Výstava Nadačního fondu NBK – Bible, překlad 21. století
Výstava dosud vydaných knih Starého a Nového zákona, CD nosičů Nového 

zákona NBK, bulletinů NBK, pracovních listů překladu apod. proběhne v mě-
síci květnu v Knihovně B. B. Buchlovana v Uherském Hradišti. 

Výstava obrázků dětí inspirovaná vydáním nové Bible
Svoji tvorbu budou prezentovat děti navštěvující Slováckou ZUŠ v Uher-

ském Hradišti.
Výstava se uskuteční v prostorách Městského informačního centra Uh. Hra-

diště.

Beseda o Bibli, překladu 21. století
Ve středu 13. května 2009 navštíví Uherské Hradiště pracovníci Nadačního 

fondu NBK, aby představili všem zájemcům svoji práci související s překladem, 
vydáním a distribucí Biblí. Beseda proběhne v Knihovně B. B. Buchlovana mezi 
17. a 19. hodinou a bude doplněna předčítáním vybraných oddílů Písma hercem 
ze Slováckého divadla. 

Přeji vám pokojné velikonoční svátky a Boží přízeň. 
Věra Hanáková

ÚKLID OBCE A OKOLÍ

Tak jako každý rok, i letos proběhne úklid obce a okolí. Sraz všech, 
kteří  chtějí pomoci, bude v sobotu 4. dubna 2009 v 7.30 hod. za budovou 
obecního úřadu. Obecní úřad se se žádostí o pomoc obrací na zastupitele 
a především na ty naše spoluobčany, kteří bezplatně využívají sál KD ke 

sportování.
Vezměte si s sebou rukavice a dobrou náladu.

Poděkování
Obecní úřad Boršice děkuje všem ob-

čanům, kteří reagovali na výzvu v minulém 
zpravodaji a zapůjčili dobové fotografi e 
a další materiály pro připravovanou knihu 
o naší obci, za jejich zájem a ochotu.
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TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2009
První sobota letošního roku patřila již podesáté TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRCE. Malí i velcí koledníci v počtu 28 lidí se sešli hned po 

obědě tak jako každý rok v budově kaplanky, kde se připravili na cestu obcí, a po požehnání, které jim udělil správce farnosti otec 
Kotynia, se vydali koledovat. 

Za okny byl krásný slunečný den, ale teplota ukazovala hluboko pod bod mrazu a sníh místy křupal, místy se pěkně vozil pod 
nohama. Zmrzlá křída nechtěla psát zmrzlými prsty na zmrzlé dveře, koleda jaksi „přimrzala“ k puse, ale přesto nikdo nevzdal 
a koledníci zaťukali na všechny dveře. 

Většinou byli vlídně a s úsměvem přijati, někde se jim dostalo i koledy nebo horkého čaje, ale co je hlavní, při letošní sbírce se 
opět celkově vybraná suma vyšplhala nad padesát tisíc. Přesně bylo vybráno 50 699.- Kč. Celkem se na Uherskohradišťsku vybralo 
1 781 750,00 Kč. Je to téměř nejvyšší vybraná částka v celorepublikovém měřítku! Tyto prostředky poslouží těm nejpotřebnějším. 
Jistě není bez zajímavosti, že nejednou již posloužily i našim spoluobčanům.

Obecní úřad, farnost Boršice a Oblastní charita Uherské Hradiště ještě jednou děkují všem dárcům i koledníkům, kteří se 
zasloužili o tak krásný výsledek. -otr-

Farní karneval
Dne 10. 1. 2009 se konal 4. farní karneval. Karneval 

zahájil P. Grzegorz Kotynia úvodním slovem a modlit-
bou. Poté začal tanec masek, kterých byl velký počet. 
Přišlo kolem 40 dětí, které si zahrály hry, zatančily si 
a byly poděleny bohatou tombolou. Tentokrát za dětmi 
přišli Včelí medvídci Čmelda a Brumda, kteří před-
vedli, jak to dopadne, když se neposlouchá maminka. 
Nakonec byli odměněni sladkou odměnou a pozvali na 
pohoštění všechny účastníky karnevalu.

Všem dárcům, kteří přispěli do tomboly, a těm, kte-
ří se postarali o pohoštění, upřímné Pán Bůh zaplať.

Pavla Zahrádková
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Chrámový sbor
V říjnu 2007 byla obnovena činnost chrámového sboru v Boršicích pod 

vedením Milady Šteifové z Tučap. K boršickým zpěvákům se připojili tučap-
ští a vážanští. Sbor tak má nyní 31 členů. Při nácviku nových skladeb jsou 
zkoušky v kaplance. Ženy nacvičují v pondělí v 18.30 hod. a muži v úterý 
v 18.30 hod. 

Poprvé sbor zazpíval o Vánocích 2007 v boršickém kostele sv. Václava 
a na koncertě v Tučapech v kostele sv. Cyrila a Metoděje. O Velikonocích 
2008 byly kromě jiných skladeb zpívány v našem kostele také pašije. Sbor 
zpívá při všech svátečních bohoslužbách. 29. prosince loňského roku sbor 
opět koncertoval na vánočním koncertě v Tučapech. V bohatém programu 
vystoupily děti s koledami, dále několik koled zazpívala sólistka Denisa Fabí-
ková z Polešovic, vystoupili hosté z Rožnova pod Radhoštěm, zazněl duet „O 
sanctissima“ od Antonína Dvořáka a zazpíval chrámový sbor z Boršic. 

Nyní sbor nacvičuje nové skladby zvláště na blížící se velikonoční svátky. 
Noví členové všech hlasových skupin jsou vítáni.        Milada Šteifová

Informace ze školy
V posledních pěti letech dochází k rapidnímu úbytku žáků na všech základních školách. Důvodem je populační vývoj naroze-

ných dětí v předchozích deseti letech (např. v Boršicích je tento rozdíl -90 dětí), které nastupují postupně do škol. Tento vývoj je 
obecným jevem jak na vesnicích, tak ve městech. Z dřívějších více tříd v ročníku zůstává jedna, z jedné třídy naplněné až třiceti žáky 
je třída poloviční. Všechny školy tento úbytek pociťují. Tam, kam se dříve dělala výběrová řízení (sportovní, jazykové, matematické 
třídy apod.), vezmou nyní všechny přihlášené a výběr si udělají sami. Důvodem přijetí jsou peníze a školský zákon, který to určuje. 
Za žáka jde určitá suma peněz na školu, kterou navštěvuje, bez ohledu na to, kde bydlí.  Každá škola volala po menší naplněnosti 
tříd žáky a populačním vývojem k tomu došlo samo.

I v Boršicích k tomuto stavu dochází. Na prvním stupni jsou již třídy s počty žáků okolo patnácti. S těmito počty se škola nemůže 
specializovat, ale může poskytovat dobrou úroveň výuky pro všechny žáky ve třídě. A to pro nadané, průměrné i podprůměrné 
s daleko větším individuálním přístupem k žákům než na větších, anonymních školách s třídami od 20 žáků výše. Tuto zkušenost 
získali žáci a rodiče v minulém školním roce, ve kterém jsme z fi nančních důvodů byli nuceni spojit deváťáky ze dvou tříd do jedné 
s třiceti žáky. Došlo ke zhoršení jak ve výuce, tak v chování – individuální práce s takovým počtem jednoduše není možná, záleží jen 
na přístupu samotných žáků k přípravě a kontrole ze strany rodičů. 

Ke zhoršení přípravy na vyučování v posledních ročnících na všech školách přispívá i téměř jistota vycházejících žáků, že se na 
zvolený obor dostanou. Klesající počty na základních školách se již projevují i na školách středních a tento trend bude dále pokra-
čovat. Žáci osmých a devátých ročníků měli dříve velkou motivaci v nutnosti připravit se na přijímací zkoušky na střední školy tak, 
aby je udělali. Nyní dělají přijímací zkoušky většinou jen na gymnázia, a to jen některá.

Tento pokles výkonnosti některých žáků se pak projeví v prvních ročnících na středních školách. Děti se tam sice dostanou, ale 
mají problém se zapojit a udržet. Ve třídách ZŠ s nižším počtem žáků je toto riziko mnohem menší. 

Na malých venkovských školách nebude nikdy dlouhodoběji takový počet sportovně, jazykově, umělecky, literárně či matema-
ticky nadaných dětí, aby se daly vytvořit specializované třídy, do kterých se budou sjíždět žáci z městských, případně okolních škol. 
To může být jen výsadou velkých škol, kde si výběr z žáků mohou udělat, pokud mají potřebné vybavení. Cílem naší školy je tvořit 
školu, ve které se žáci cítí bezpečně, mají dobrý vztah ke svému kolektivu, najdou si kamarády, cítí sounáležitost s obcí, ve které se 
narodili, ve které žijí, tvořit rodinné prostředí celé školy. Žáci získávají takové základní znalosti ze všech oborů, na které mohou bez 
problémů navázat ve středních školách s ohledem na jejich schopnosti a zaměření.

Hlavní podmínky pro úspěšnost žáků se nemění. Vždy záleželo a bude záležet na součinnosti školy a rodiny v domácí přípravě. 
Učitelé naučí, vysvětlí, zadají úkoly, ale pro uchování probraného učiva je plnění úkolů a domácí příprava nezbytností. 

Rodiče postupně získávají informace o škole z rodičovských schůzek, z individuálních návštěv a ze stránek školy. Ke zlepše-
ní informovanosti rodičů přispěje od příštího roku možnost sledovat výuku a učivo v jednotlivých týdnech na stránkách školy, 
budou pravidelně informováni o tom, co se kdy v jednotlivých předmětech učí, jaké mají děti domácí úkoly apod. Vše to souvisí 
s postupným přerodem stránek školy, se změnami v přípravě a přístupu učitelů, s rozšiřujícími se možnostmi připojení se rodičů 
k internetu.

Zaměření školy na výpočetní techniku a informatiku se ukazuje jako dobrá volba. V posledních dvou letech v okresním kole 
soutěže ve výpočetní technice vždy naši žáci obsadili první místo a dosáhli i na další dobrá umístění. Informatika se učí na druhém 
stupni od šestého ročníku, přibude výuka tohoto předmětu na stupni prvním. Výuka pomocí interaktivní tabule, pomocí počítačů 
v odborných učebnách pomáhá rozvíjet schopnosti žáků moderními způsoby. Bez těchto schopností se v budoucnu neuplatní prak-
ticky v žádném oboru.

Na závěr připomenu jen některé akce tohoto školního roku:
Testování znalostí a obecných studijních předpokladů šestých a devátých tříd s nadprůměrnými výsledky u šestých a průměrnými 

u devátých tříd v rámci celé republiky (oproti minulým ročníkům podstatné zlepšení), aktivní zapojení žáků do předvánočního jar-
marku, lyžařský výcvikový kurz, netradičně a výborně připravený zápis dětí do prvního ročníku, hezky zvládnutá polonéza s moder-
ními tanci na plese sdružení rodičů, vítězství šachistů v okresním, krajském kole a postup do celostátního kola, první místo v okresní 
soutěži v informatice, účast žáků v dalších olympiádách, místní kola v matematických, pěveckých a recitačních soutěžích. Všichni 
žáci druhého stupně vytvářejí ročníkovou práci na zvolené téma, kterou budou před svými spolužáky obhajovat, nejlepší práce 
budou vyhodnoceny. Dále se žáci 4. a 5. ročníku připravují na školu v přírodě, tradičně se zúčastňujeme turnajů v kopané, fl orbalu, 
stolním tenise. Připravujeme výrobky na velikonoční jarmark, chystáme akce na Den Země, Den dětí a třídní školní výlety.

PaedDr. Stanislav Horehleď, ředitel školy
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Sdružení rodičů při ZŠ a MŠ v Boršicích
Jako každý rok, i letos proběhla největší akce našeho sdru-

žení: rodičovský ples. 
Konal se 14. února na svátek sv. Valentýna a tomu přizpůso-

bili žáci horní školy se svými učiteli výzdobu sálu. Srdíčka byla  
na stěnách, na stolech i na pozvánkách. Žáci osmé a deváté tří-
dy se představili třemi vstupy. Ples zahájili polonézou, kterou 
nacvičili s paní Helenou Veselou. Pokračovali lidovými tanci. Ty 
nacvičili pod vedením slečny Pavlíny Veverkové. Třetím vstupem 
byly latinskoamerické tance secvičené panem Jiřím Bánovským 
a slečnou Romanou Vítkovou. Během večera si zatančili sólo 
s panem ředitelem, s ostatními členy učitelského sboru, kteří se 
na ně přišli podívat, a se svými rodiči. Všechno dokonale zvládli 
a za to jim patří nejen poděkování, ale i odměna ve formě bow-
lingu. Děkujeme všem, kteří se v tak hojném počtu přišli s námi 
pobavit a tanečníky podpořit svým potleskem. 

O týden později jsme se znovu sešli na karnevalu. Vidět zde 
bylo mnoho dětí všech věkových kategorií v krásných maskách. 
Rej masek byl tradičně doprovázen skupinou Kanonýři. Každá 
maska byla odměněna malým dárkem. 

Poslední víkend v březnu proběhl  ve spolupráci se základní 
a mateřskou školou II. velikonoční jarmark. Žáci  zde nabízeli 
své výrobky, ale také předváděli svou zručnost a fantazii v ně-
kolika tvořivých dílničkách. Na jarmarku vystoupila boršická 
Pentlička za doprovodu cimbálové muziky Pentla, mladší schola 
z Buchlovic a soubor Stodolánek z Modré. 

Sdružení rodičů vás zve na tyto akce: 

1. 5. 2009 Slet čarodějnic

23. 5. 2009 Boršická 30

26. 6. 2009 Slavnostní ukončení školního roku

Doufáme, že nám i nadále zachováte svou přízeň. 
Za SR Helena Veselá

„Pasování prvňáčků na čtenáře“

MÍSTNÍ KNIHOVNA INFORMUJE
Kniha mého srdce 

Česká televize připravuje ve spolupráci s Českým rozhlasem, Svazem českých knihkupců a naklada-
telů  a s knihovnami ČR pořad „Kniha mého srdce“, jehož cílem je nalézt nejoblíbenější knihu obyvatel 
České republiky. Od dubna do října 2009 se uskuteční rozsáhlý cyklus televizních a rozhlasových pořadů, 
které budou provázet hlasování veřejnosti o nejoblíbenější knize. V pořadech vystoupí řada známých her-
ců, autorů, politiků, zpěváků a dalších osobností, které vyjádří svůj vztah k četbě i milovaným knihám. 

I vy se můžete zúčast-
nit hlasování o nejoblí-
benější knize obyvatel 
České republiky. Hlasovat 
můžete prostřednictvím 
internetu, případně máte 
možnost vyplnit a ode-
vzdat anketní lístek v papírové podobě v prostorách 
místní knihovny.
Nová služba knihovny

Nová služba – oznámení týkající se výpůjčních 
služeb e-mailem. Našim čtenářům nabízíme bezplat-
né zasílání informací přímo do e-mailové schránky 
prostřednictvím krátkých zpráv, a to o blížícím se 
konci výpůjčního termínu (předupomínka), o nevrá-
cení v termínu (upomínka), o změnách v otevírací 
době knihovny, o rezervacích apod.

Aktualizujte své údaje v databázi knihovny – při-
dejte nový údaj o své e-mailové adrese a můžete tak 
využívat zdarma tuto novou službu knihovny.

Petra Víchová
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Zprávičky z Domova
Jak proběhl konec roku? 
Na Mikuláše nám ochotnické 

divadlo v podobě ochotníků z Do-
mova zahrálo pohádku Tři oříšky 
pro Popelku. Jako překvapení na 
konec byl koník, na kterém přijela 
Popelka. Byl to úžasný zážitek.

S dárky pro všechny obyvatele 
přišli zástupci obce pan starosta 
a paní místostarostka. Nechyběla 
hudba k tanci a poslechu v podání 
pana Kapitána ze Zlechova. 

Vánoce jsme prožili v klidu 
a pokoji, na Štědrý den jsme si 
před společnou večeří zazpívali 
koledy, P. Mareček požehnal štěd-
rovečerní večeři a každý obyvatel 
obdržel dárek, který jsme za při-
spění místních sponzorů mohli 
zakoupit.

Klientky Centra denních slu-
žeb si připravily na vánoční jar-
mark spoustu malých dárečků pro 
potěšení. Jejich výrobky uspěly ve 
velké konkurenci. 

Všichni jsme se těšili na masopust, že bude 
veselo před náročnou dobou postní. Bohužel naše 
obvyklé Masopustní řádění se nekonalo, protože 
nás všechny, jak obyvatele, tak pracovníky, postihla 
chřipka a dlouho nám trvalo, než jsme se uzdravili. 
Ale nějakou vzpruhu plánujeme po postní době, 
nemůžeme si nechat ujít připravenou pohádku a rej 
masek. Nejbližší příležitostí bude stavění máje. 

Poslední událostí byla návštěva poslance ing. 
Antonína Sedi, který přišel popřát všem ženám 
k MDŽ. Opětovnou návštěvu přislíbil ke Dni ma-
tek.

Ještě bychom chtěli touto cestou poděkovat 
všem dárcům za fi nanční a věcné dary, díky nimž 
jsme mohli zpříjemnit vánoční svátky a obohatit 
vánoční stůl dobrotami.               Pavla Zahrádková

Činnost základní organizace SPCCH Boršice v roce 2009
I v letošním roce pro své členy výbor základní organizace připravil následující akce. Návštěvy dlouhodobě nebo trvale nemoc-

ných, přestárlých a členů, kteří dosáhnou v letošním roce kulatého životního výročí, turistické pochody, přednášky a edukace. Dále 
se uskuteční 3 zájezdy. V květnu navštívíme sv. Hostýnek, v srpnu zavítáme do Rožnova pod Radhoštěm, v září pojedeme na poutní  
místo Mariánka u Bratislavy. Dále jsme připravili ve spolupráci s OV SPCCH oblíbené rekondiční pobyty.

ČERVEN 20.6 – 27.6.2009 Rajnochovice – hotel Zubříč, 7denní pobyt pro kardiaky

ČERVEN 20.6 – 25.6.2009 Luhačovice – hotel Praha, 5denní odpočinkový pobyt pro všechny diagnózy

SRPEN 29.8. – 5.9.2009 Nový Hrozenkov – Ranča - hotel Permoník, 7denní pobyt pro diabetiky

LISTOPAD 2.11 – 9.11.2009 Luhačovice – hotel Pohoda, 7denní pobyt pro vertebrogenní syndrom

V měsící březnu proběhla výroční členská schůze s bohatou tombolou.
Závěrem bych chtěl poděkovat vedení obecního úřadu, všem členům za účast na výroční členské schůzi, sponzorům, kteří při-

spěli dárkem do tomboly, učitelkám a dětem z mateřské školky, které svým vystoupením obohatily naše odpolední setkání.
A tímto bych chtěl všem občanům Boršic jménem základní organizace SPCCH popřát příjemné prožití svátků velikonočních.

Za výbor SPCCH předseda Ladislav Hamřík
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Ať je náš názor na alkohol jakýkoli, 
zasluhuje přece jen hymnus díkuvzdání, 
neboť je z toho, co v gastronomii máme, 
nejvybranější, nejdokonalejší a nejchutněj-
ší. Alkohol dovede přivést na nejvyšší stu-
peň chuťového vytržení a z tohoto hlediska 
s ním také zacházíme, podáváme, pijeme.

Značkové pálenky a likéry nepodá-
váme už v malých klasických likérových 
pohárcích, ale v křišťálových sklenicích 
balonového tvaru. Tento druh skleniček 
dá totiž vyniknout přejemnému a příjem-
nému aroma destilátu. Vonné látky se 
totiž dole ve sklenici nahromadí a při pití 
mile okouzlují.

Jak lihoviny pijeme? Dejme si poradit 
odborníky. „Zvedněte skleničku ke rtům, 
nechte spadnout několik kapek jejího ob-
sahu na jazyk, zavřete oči, pokuste se sou-
středit a čekejte. Nebudete čekat dlouho. 
Brzy nastane bohaté slinění, dva proudy 
vířivých slin se zvednou po obou stranách 
úst a naplní tváře. Jakmile se oba proudy 
spojí a pokryjí váš jazyk, zvedněte jeho 
špičku k patru a pomalu polkněte.“

Vypijeme-li takto na několikrát množ-
ství lihoviny, které by se vešlo do šicího 
náprstku, máme veškerý požitek, který 
je schopen dobrý alkohol dát, aniž by 
někomu uškodil. Všechny chutě, všechny 
značky zde mají své oprávnění... Koňak, 
brandy, slivovice, vodka, rum, ... Jistě že 
lihoviny nejsou levná záležitost, ale vy-
tvoříme-li si jednou zásobu, vydrží nám 
dlouhou dobu, jsme-li rozumní a zveme-
li si rozumné hosty.

CO LZE V JEDNOTLIVÝCH 
DRUZÍCH LIHOVIN HLEDAT

Cognac – brandy
Tyto lihoviny mají v sobě skutečně 

něco silného, povzbudivého i lstivého. 
Jejich kvalita a urozenost se dosahuje 
docela prostě – destilací vína. Nejušlech-
tilejší ze všech brandy je cognac. Je tak je-
dinečný jako jeho rodiště, jehož centrem 
je město Cognac, podle něhož obdržel 
své jméno, které je dnes přísně střeženou 
značkou. Podivuhodný vrtoch přírody 
nechává zdejší jinak neúrodnou půdu – 
směs křídy a štěrku – rodit kyselé hrozny, 
ze kterých je buď zelenkavé víno, nebo 
nakonec chutné brandy. Kyseliny vytvá-
řené touto révou zvyšují kvalitu koňaku. 
Spojením kyselin a alkoholu se rodí étery, 
které stupňují intenzitu buketu.

Jdeme-li si koupit láhev dobrého ko-
ňaku, neohlížejme se na hvězdičky, ale 
dejme pouze na známou osvědčenou 
značku. Všeobecně vzato jedním z nej-
lepších měřítek je cena. Další dvě jsou 
rovněž spolehlivá – nos a ústa.

Umět vychutnat koňak je skutečné 
umění, je to moment konfrontace, rozho-
dující chvíle pravdy. Vybereme správnou 
skleničku, bezbarvou, baňatou, průhled-
nou, na krátké stopce, těla ve formě tu-
lipánu, hrdla zúženého, aby vůně rychle 
nevyprchaly, naopak koncentrovaly se.

Koňaku naléváme vždy velmi málo. 
Skleničku uchopíme za spodek nožky, 
vyzvedneme do úrovně obočí, abychom 
posoudili barvu, čirost a průzračnost. 
Skleničkou zvolna kroužíme, když pře-
staneme, musí po stěnách stékat kapič-
ky koňaku. Tato viskozita, vazkost, je 
známkou vysoké kvality. Říká se tomu, 
že dobrý koňak pláče. Způsobuje to vyšší 
obsah glycerinu ve starších ročnících. Pak 
chvíli skleničku ohříváme v dlani. Koňak 
takto zahřátý na 25 – 30 °C  vydá plnou 
bohatost svého aroma. Po několika minu-
tách přiblížíme ke koňaku nos a necháme 
stoupat do nozder jeho vůni: měla by být 
intenzivní, ale ne pronikavá. Ve smě-
si květních a ovocných vůní se dříve či 
později prosadí charakteristická vůně su-
šených švestek. Při troše pozornosti mů-
žeme objevit i vůně další: lipového květu, 
po fi alkách, lískových oříšcích, broskvích, 
dokonce i po vanilce a pepři. Teprve nyní 
vstoupí do akce chuťové orgány. Postačí, 
když upijeme několik kapek, necháme 
je válet po jazyku tak, abychom pokryli 
všechny chuťové papily, a alespoň chvi-
ličku počkáme – chuť je pomalejší než 
čich. Po polknutí následuje jiný významný 
vjem: pocit stálosti chuti, vztahující se 
jak na věk, tak na kvalitu nápoje. Přivřít 
při tom oči se doporučuje – lépe se tak 
soustředíme. Když tento obřad skončí, 
postavíme skleničku. Svěříme se se svými 
pocity sousedovi, a on nám zase se svými. 
Potom stejně pokračujeme. Nikdo se už 
nebude divit, že při malé skleničce doká-
žeme strávit se svými přáteli celé příjem-
né hodiny.

Ovocné pálenky
Všechny pálenky z ovoce mají společ-

nou vlastnost – bohatost a kouzlo vůně. 
Voní po ovoci. Metoda výroby, kvašení, 
macerace, destilace je prakticky stejná 
u všech ovocných pálenek, není upravena 
žádným nařízením nebo předpisem. To by 
mohlo vést snadno k zneužití, avšak fakt, 
že tyto pálenky se vyrábějí v malém, v jed-
notlivých rodinách pro vlastní potřebu, 
a odprodává se jen zbytek, takové riziko 
snižuje.

Způsob jak vychutnat ovocné pálenky 
se mění u každého druhu. Přece však pla-
tí základní pravidlo. Mladým pálenkám 
prospěje, pijí-li se vychlazené. Podáváme 
je ve vychlazených skleničkách, ale bez 
ledu, nebo můžeme dát skleničky na ně-

kolik minut do mrazničky ojínit. Ale ni-
kdy, za nic na světě, se nepokoušejme dát 
do chladničky či dokonce mrazničky sám 
alkohol. U pálenek méně mladých záleží 
především na druhu. Podívejme se na ty 
nejběžnější.

Malinovice
Pije se vždy vychlazená. Je to lihovina, 

která svou originalitou a jakostí je hod-
na slavnostně prostřeného stolu a slav-
nostního přípitku. Hodí se jako aperitiv 
a harmonicky uzavírá vybrané jídlo i jako 
digestiv. 

Slivovice
Vyhovuje jí nejlépe teplota okolí. 

Hezky zahřívá a je oblíbena zejména 
mužskou částí lidstva. Malou skleničkou 
můžeme zapít i selátko v rosolu nebo stu-
dený, posolený a popepřený podbradek 
po zabijačce.

Abychom tuto pálenku dostatečně 
ocenili, musíme ji nejprve poznat. Nesnáz 
je v tom, že vzhledem k roztříštěnosti vý-
roby se těžko k dobré láhvi dostáváme. 
Uspějeme-li a tento čirý provoněný div 
objevíme, přijde si na své nejen náš mlsný 
jazyk, ale i čich těch, kteří nepijí.

Co je ještě třeba k tomuto našemu 
povídání dodat? Snad to, že se žádné 
společenské posezení, ať čistě přátel-
ské, poloofi ciální či ofi ciální, nakonec 
nehodnotí jen podle toho, co se vypilo 
a snědlo, ale jaká atmosféra se vytvoři-
la, na jaké úrovni se pohybovala zábava 
a konverzace, jaká přátelství se uzavřela, 
popřípadě upevnila. Nikdy také nesmíme 
zapomenout na uměřenost, ani na to, že 
každé pohoštění mělo od samého počát-
ku dvojí poslání, zvyšovat tělesné uspoko-
jení účastníků a zároveň pozvedat jejich 
kulturní a společenskou úroveň. Jenom 
tak vám minimum pití způsobí maximum 
potěšení.                  Což přeje 

Karel Pinka

NĚCO O LIHOVINÁCH A JEJICH PITÍ
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SALÁT – POKRM LABUŽNÍKŮ
Salát, nedílná součást téměř každého jídla, má tři znamenité 

ctnosti: je potravou, medicínou a zároveň pochoutkou. To nelze 
tvrdit o žádném jiném jídle. Gastronomové zpravidla tvrdí, že 
salát má otevírat a sýr uzavírat žaludek. Aby tuto funkci klíčníka 
měl, musí být salát na stole včas. Má být kompozicí různých po-
travin, které se mohou chutí lišit, ale nakonec se spojí v jemnou 
labužnickou harmonii. Pár nemilosrdně utržených a postupně 
v kyselém octě namočených listů je spíš výsměch skutečnému 
salátu, jehož příprava má být sama o sobě obřadem. Tvrdilo 
se, že salát má přebírat stoik (klidný vyrovnaný člověk), ochutit 
fi losof, lakomec má přidat kapky octa, kavalír má nalít olej, blá-
zen má vše důkladně promíchat a labužník Luculova typu celou 
proceduru úzkostlivě hlídat.

Ať už připravujeme nebo podáváme jakýkoli druh salátu, 
nesmíme zapomenout, že hlavní jeho role je odstranit chuť po 
předcházejícím jídle a znovu chuť občerstvit a oživit. Salát musí 
být však čerstvý, dobře chlazený a lehce nakyslý, aby odpovídal 
požadavku, který vytyčil už Brillat Savarin – totiž, aby občerstvil, 
aniž by dráždil, a posílil, aniž by oslabil.

Vybraný, vykrájený a přebraný salát necháme vždy řádně 
okapat. Bohužel, často je salát mokrý. Salátové listy necháme 
po vytřepání tak dlouho okapat, až na nich není žádná voda. Jen 
dobře osušený salát do sebe totiž přijme olej v zálivce, a proto 
chutná daleko lépe než rozředěný s vodou pod salátem. Nepo-
dáváme-li salát ihned, uložíme jej do vhodné nádoby, nebo jej 
opatrně zabalíme do čisté utěrky a dáme do ledničky. Ve vodě 
nenecháváme salát déle, než je nutné, aby se osvěžil.

Neméně důležitá než příprava salátu je správná příprava sa-
látové zálivky. V čisté míse na salát vidličkou promícháme špet-
ku soli, z mlýnku čerstvě mletý pepř s jedním dílem jemného 
vinného octa a s třemi díly po troškách přilévaného oleje. Na 
takto promíchanou zálivku dáme naprosto suchý salát a lehkým 
salátovým příborem jej důkladně promícháme. Místo octa mů-
žeme použít citrónovou šťávu a místo oleje kysanou nebo slad-
kou smetanu. Zálivka nesmí být ani kyselá, ani slaná a musíme 
ji udělat tolik, aby pokryla všechny listy. 

Salátovou zálivku můžeme doplnit různými druhy bylin, 
sýrů, hořčicí apod. Neuškodí na tomto místě poznamenat, že 
jednoduchá základní zálivka (sůl, pepř, ocet, olej) nám většinou 
postačí a dáváme jí přednost před zálivkou zbytečně kombino-
vanou a pracnou.

Klasický olej v zálivkách je olej olivový, ten má však poměr-
ně mdlou chuť.  To vysvětluje široké používání ostatních olejů, 
které chutnají lehce a svěže. Už jsme si řekli, že olej můžeme 
nahradit smetanou. Výborná je i rozškvařená slanina. Slanina 
však nesnáší chlad, neboť rychle tuhne, pak nechutná a je těžko 
stravitelná.

Soli dáváme do zálivek jen málo. Syrová zelenina je bohatá 
na minerální soli, chuťové a aromatické látky, takže často nemu-
síme solit vůbec.

Pepř zasluhuje větší pozornost. Bílý je vhodnější než  černý. 
Daleko chutnější je čerstvě mletý. Místo pepře se v některých 
zálivkách používá, případně přidává, paprika nebo cayenský 
pepř. Je to většinou v zálivkách, kde je místo oleje smetana.

Pikantnost salátové zálivky docílíme docela nepatrným 
množstvím octa. Nejlepší je ocet vinný, který je příjemný na 
chuť i prospěšný zdraví. Dobrý ocet musí být jemný, průhled-
ný, bezbarvý, je-li z bílého vína, a více nebo méně růžový, je-li 
z vína červeného. Teprve nemáme-li kvalitní ocet, používáme 
citrónovou šťávu. Při nedostatečném vylučování žaludečních 
šťáv je však ocet lepší. Citrónová šťáva je naopak chutnější ve 
smetanových zálivkách.

Hospodyňky i kuchaři mají však ještě své názory, se kterými 
se i zde musí počítat. Je dost lidí, kteří mají rádi zálivku trochu 
oslazenou. Přesto by mělo být pravidlem – cukr do základní 

zálivky nedávat. Cukr totiž mění a skutečně zničí její pravý cha-
rakter.

V posledních dvaceti letech proběhla přímo senzační saláto-
vá revoluce. Propukla ve Francii a toto nové pojetí dobylo vel-
mi rychle labužnické jazyky po celém světě. Nový je především 
vzhled salátů. Na talířích se už neobjevuje ono obvyklé „jedno 
přes druhé“, ale kultivované uspořádání zelenin vedle sebe. Pří-
sady se neslaďují jen podle chuti, ale i podle tvaru a barvy, aby 
salát barevně i výtvarně co nejlépe vynikl. Drasticky se zmenšuje 
množství, zato se však zvyšuje kvalita.

Malý receptář zálivek
Klasická zálivka (pro 4 osoby)

Sůl, čerstvě mletý pepř, 20 ml vinného octa, 60 ml oleje
Do vhodné mísy dáme trochu soli, přidáme pepř, přilijeme 

ocet, vidličkou důkladně promícháme a za stálého míchání při-
léváme olej, nejprve po kapkách, pak tenkým proudem.

Smetanová zálivka s nivou (pro 4 osoby)
40 g nivy, 120 ml smetany, sůl, čerstvě mletý pepř, 10 ml ci-

trónové šťávy
Do vhodné mísy sýr vidličkou promačkáme a za stálého mí-

chání přiléváme po částech smetanu. Solí, pepřem a citrónovou 
šťávou dochutíme.

Francouzský dresink s parmazánem
Do klasické zálivky přidáme sýr a znovu promícháme. Tato 

zálivka nás příjemně překvapí. Parmazán jí dá zcela jiný cha-
rakter.
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TOM KAMZÍK BORŠICE
Náš oddíl se zúčastnil akce naší asociace TOM – tentokrát TOM Holešov – 6. až 8. února 2009 v Holešově, a to  KUKLA 2009 

– SVÁTEK MÚZ.
Kukla proběhla v krásném moravském městě Holešově pod taktovkou oddílu Medvědí stopa. Ubytování a strava byly zajištěny 

ve škole. 
V pátek po příjezdu a ubytování se vydáváme poznávat noční Holešov a temná zákoutí nejen jeho židovské historie, v pořádně 

vypečené hře, jejíž název už sám zní přinejmenším záhadně.
Sobota byla věnována samotnému svátku Múz  – kde předváděly svůj um přihlášené oddíly A-TOM. Soutěžilo se v kategoriích: 

divadlo, hudba, zpěv, tanec, fi lm, výtvarné umění, plastika, keramika, psané slovo, fotografi e a kulinářský um. Byla to perfektně 
zorganizovaná akce a byl  zážitek sledovat, co dokážou děti nadšené pro jednotlivé soutěže. Bylo mi hodně smutno, že této soutěže 
jsme se nezúčastnili i my s naším oddílem. Za nádhernou kulturní akci můžeme poděkovat Jakubovi Šneidrovi z Holešova.

Večer byl na programu „nesoutěžní karneval“, na kterém jsme se docela dobře pobavili. Po jeho ukončení jsme šli spát.
V neděli ráno nás čekal úklid, poděkování pořadatelům a pak už jsme se vraceli domů, plni hezkých zážitků z kulturní akce.

Zapsala Saxana

BABINEC   VÝLET KE KAPLIČCE U DUBU
Náš první výlet se uskutečnil ve čtvrtek 12. března 2009. Sraz byl ve 13 hodin na dědině u sochy sv. Jana Nepomuckého. Ne že 

bychom hýřily obrovskou účastí, ale šest děvčat přišlo, nezklamalo.
A tak vyrážíme směr Tučapy. Sluníčko i vítr nás provází pomalým stoupáním  do Tučap a pak až ke kapličce zvané U dubu, i když 

dnes tam roste lípa…
V úžasu stojíme a kocháme se nádherným výhledem. Vítr vyčistil oblohu a vzdálená pohoří se zdají být docela blízko. Začínáme 

zleva výhledem na hrad Buchlov, Barborku, Břesteckou skálu, vzdálené Hostýnské vrchy s chrámem na Hostýnku, Vizovické vrchy,  
pohoří Bílých Karpat s Lopenickým sedlem a dominantní zasněženou Javořinou s vysílačem. Nad Uherským Hradištěm krásně 
vidíme kapli na Rochusu. Rozeznáváme dědinky a městečka, která jsou v údolí pod námi, hledáme kopec s kaplí sv. Antonínka. Že 
se nám naskytla tak nádherná podívaná, nálada je výborná. Povídáme si o přírodě kolem nás. 

Je čas se pomalu vrátit, a tak se vydáváme polní cestou dolů. Jdeme  kolem družstevních vinohradů,  vysílače a pak Chrástkou 
scházíme do Boršic. Otvírá se nám krásný pohled na naši dědinku, která je v záři zapadajícího slunce opravdu nádherná.

Svůj výlet zakončujeme načerpáním nových sil v cukrárně zákuskem a kafíčkem.
Tak děvčata, dnes to vyšlo na výbornou a už se těšíme na příště!
– Komu učarovala příroda, má pocit, že nic lepšího už nemůže být. –                                                                          Zapsala Saxana

Myslivecké sdružení Boršice v roce 2008
Černá zvěř pro dostatek potravy v lese nevycházela jako dříve na polnosti, protože honební pozemky v boršickém katastru byly 

osazeny jinou kulturou, než této zvěři vyhovuje. Bylo zasazeno méně kukuřice, kterou zvěř vyhledává, a ta jí scházela až do podzim-
ní sklizně. Odstřel černé zvěře byl taktéž regulovaný a odloveno bylo 16 ks. Bažant kohout se lovil jen omezeně, nelovila se bažantí 
slepice z důvodu zachování kmenových stavů. Bažantů bylo odloveno 77 ks. V jarních měsících u srnčí zvěře bylo provedeno sčítání 
této zvěře a ponechán základní kmenový stav. Dle následujícího plánu odlovu srnčí zvěře, který schválila honební společnost, byl 
proveden odstřel 29 ks.

Hony na zajíce se nekonaly z důvodu zachování kmenových stavů této zvěře na honebním katastru Boršice. Odloveno bylo 
pouze několik kusů pro vylepšení tomboly při poslední leči na Kateřinskou zábavu. Bylo odloveno 19 ks. Před každým prováděným 
honem Mysliveckého sdružení Boršice, který byl nahlášený na okresním výboru MS Uherské Hradiště, přijela i policie zkontrolovat 
lovecké zbraně, lovecké lístky a provést měření alkoholu v krvi u všech účastníků honu.

Tak jako v uplynulých letech, i letos sdružení Boršice koupilo třítýdenní divoké kačeny, které odchovalo na pronajatém rybníku. 
Zde je vybudovávána ohrada a během několika měsíců byly kačenky vypuštěny do celé plochy. Pod neustálým dohledem proti 
krádeži byl odlov proveden v podzimních měsících v počtu 127 ks.

Na Štěpánském honu na drobnou zvěř dne 26. prosince 2008 se poprvé v historii slovil 1 ks černé zvěře o váze 29 kg za vydatné 
pomoci loveckých psů, a to Jaroslavem Pondělkem.

Zimní přikrmování zvěře prováděli členové MS v určených skupinách a krmilo se dle potřeby. Po krmení lovné zvěře v zimním 
období prováděli členové společnosti MS očistu všech zásypů a krmelců, umístěných po celém honebním katastru obce Boršice, 
spolu s drobnými opravami. Pro polní zvěř v zimě zajištěno krmení - 10 q granulí a seno. Výbor MS Boršice navrhl a doporučil 
odstřel trofejové srnčí zvěře pro členy, kteří dovršili významné životní jubileum nad padesát let.
Akce mysliveckého sdružení

První z akcí připravených sdružením byly povinné střelecké závody a zacházení s loveckou zbraní na střelnici na Salaši, které 
proběhly 8. května. Dále se myslivci v počtu 10 členů zúčastnili sběru odpadu po vesnici i mimo ni. 28. července se uskutečnily srnčí 
hody mysliveckého sdružení za účasti honebního výboru Boršice.

Tradiční kateřinský hlavní hon proběhl 22. listopadu a byl doplněn společnou večeří. Dále následovala zábava v kulturním domě, 
kdy k tanci a poslechu hrála tradiční Boršická čtyřka. Zábava byla doplněna bohatou tombolou, kde se objevila většinou zvěřina 
a drobné dary od sponzorů.

Josef Kedroň, člen mysliveckého sdružení
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KYNOLOGICKÝ KLUB BORŠICE
Letošní zima by se opravdu dala nazvat zimou, ale my jsme nepřestali cvičit a pejsci si sníh na cvičáku náramně užili.
Ještě před koncem roku jsme však trochu změnili styl výcviku a místo cvičení na našem cvičáku jsme si udělali malý výšlap do 

jeho okolí. Podívali jsme se, co je nového kolem přehrady, a trochu si rozhýbali těla po vánočním hodování.
Nový rok nám přinesl nové mladé pejsky a jejich páníčky. Snažíme se je naučit všemu, co už umí naši starší pejsci, tj. základům 

poslušnosti, ale také něco pro jejich zábavu.
Naši pejsci rádi předvádí, co umí, na léto máme naplánováno spoustu akcí, kde se můžete přijít podívat na jejich šikovnost. 
Na Neděli velikonoční již potřetí uskutečníme společný pochod na hrad Buchlov. 
Doufáme, že počasí nám bude přát. Těšíme se na všechny naše členy současné i bývalé. Martin Šimík

SK Boršice v zimní přípravě na jarní část sezóny 2008/2009
Muži SK Boršice nic nenechávají náhodě, a proto se hned od 

prvních lednových dnů poctivě začínají připravovat na svá jarní 
mistrovská utkání. Realizační tým je beze změn. Výbor SK se jim 
snaží vypomáhat zajištěním vhodného zázemí s možností tréno-
vat i v zimním období, a to hlavně údržbou víceúčelové plochy 
s umělou trávou i v zimní sezóně. Dále se výbor stará o fi nanční 
zajištění provozu kabin, soustředění a hlavně přípravných utká-
ní na „umělkách“, vždy s delegovaným rozhodčím. Samozřejmě 
se řeší i nelehká situace hráčů, kdy při mistrovských utkáních při 
sebemenší marodce již byla situace na střídačce přímo zoufalá. 
Fanoušci, kteří naše muže podporují i na přípravných utkáních, 
si všimli některých nových tváří, které mají zájem za Boršice 
„kopat“. Ano, je to tak – pojem Boršice je již znám nejen v na-
šem kraji – již se ví, že se tu hraje fotbal divácky pěkný, férový 
a na nádherném travnatém povrchu. Samozřejmě že jeho údrž-
ba stojí nemalé prostředky, ale nové vedení SK Boršice (zvolené 
před začátkem sezóny) přijalo nový manažerský způsob vedení, 
kdy má každý svou zodpovědnost a při každé výborové schůzi se 
řeší splnění vytyčených úkolů. Bez tohoto konceptu již nebylo 
možno řídit tak velký kolos obsahující dvě mužstva přípravky, 
dvě mužstva žáků, dvě mužstva dorostu a mužstvo 1.A třídy. 
Například mladší žáci mají svého trenéra, svého vedoucího 
družstva, ten komunikuje se zástupcem z výboru SK určeným 
pro žáky, vše po stránce organizační a sportovní má na starosti 
sportovní manažer, za chod SK zodpovídá předseda a místo-
předseda, chodu klubu napomáhá sekretář a hlavní organizátor 
domácích zápasů spolu s pokladníkem a o další spoustu jiných 
drobných věcí se starají ostatní členové výboru. Celé organizační 
schéma SK Boršice naleznete na:  http://skborsice.sweb.cz/.  Sa-
mozřejmě že tato hrstka lidí nemůže zvládnout takovou hordu 
dětí, proto žádáme všechny rodiče, kteří mají o své děti zájem, 
aby pomáhali při zajištění pořádku při trénincích a mistrovských 
utkáních. Na utkání do Boršic jezdí dostatek rodičů malých sou-
peřů, ale když jedeme na hostování, tak výbor sice pošle autobus 
a jede trenér a vedoucí mužstva, či další člen výboru, ale to je 
opravdu na organizaci málo. Tímto velmi děkujeme rodičům 
„výjimkám“, kteří pravidelně pomáhají a mnohdy berou svým 
vozidlem i další děti. Předem děkujeme…

Dorost SK Boršice – splnil veškeré růžové předpoklady, 
které si jako nováček v krajské soutěži předsevzal. Momentálně 
je naše mužstvo dorostu na krásném třetím místě se ziskem 28 
bodů (stejný počet bodů má druhé mužstvo v tabulce – Strání). 
Je škoda, že se našim borcům nepodařilo psychicky ustát utká-
ní s „kopálisty“ ze Zdounek, a taktéž se nepovedlo závěrečné 
utkání o druhé místo se Stráním. Zato všechna domácí utkání 
byla pod taktovkou našich borců. Za tyto pěkné výsledky patří 
všem hráčům, trenérům a realizačnímu týmu velký dík. Dorost 
startující v okresní soutěži se umístil přesně ve středu tabulky se 
ziskem 19 bodů. Jeho cílem je hlavně vyhrávat tzv. „derby“ a tím 
přitáhnout diváky, což se jistě podařilo: Boršice - Osvětimany 
6:1, Boršice - Ořechov 5:2, Boršice - Buchlovice 2:0. Nicméně 
zimní příprava hodně zaostává za očekáváním realizačního 
týmu i výboru. Velmi malá tréninková účast a i zápasová, kdy 
z 32 registrovaných dorostenců na zápas přijede jen 10, je trist-

ní!! Tady opět velmi apelujeme na rodiče, aby kladli větší důraz 
na morálku dospívajících hochů vůči tomuto sportu, protože 
bez řádné přípravy krajské soutěže hrát nemůžeme, a tak máme 
obavy, že s takovým přístupem bychom na jaře mohli mít velké 
problémy!!

Žáci SK Boršice – spojení žáků s SK Stříbrnice je jedním 
z velmi dobrých tahů nového vedení SK Boršice. Již beztak 
přetížené nové hřiště v Boršicích by už neuneslo tréninky a mi-
strovská utkání našich malých borců, kteří se jako nováček 
v krajské soutěži rozhodně neztratili! Obzvláště starší žáci do-
kázali přehrát soupeře z velkých obcí jako Napajedla, Uherský 
Ostroh, Hulín, Koryčany, Staré Město a Kvasice. Je to krásné, 
jak se boršické děti dokážou vytáhnout, a o obci Boršice si již 
vyprávějí nejen v těchto městech. Protože každému je jasné, že 
bez podpory obecního úřadu, rodičů a dobrých sponzorů nelze 
hrát tak dobrý fotbal, obzvláště v mládežnických soutěžích. Ale 
nejenom to, v příštích letech nás čeká problém s počtem hráčů, 
protože některé ročníky jsou dosti málo početné a na krajskou 
soutěž potřebujeme na zápas starších a mladších v jeden den mi-
nimálně 22 fotbalistů. Proto nás čeká nelehký úkol, a to spojení 
našich žáků ještě alespoň s jednou další obcí. Na závěr chceme 
též poděkovat SK Stříbrnice za perfektní přístup a vytvoření 
výborných podmínek pro naše žáky při mistrovských zápasech. 
Vždy je vše tak, jak má být, a s ostatními rodiči vytvářejí našim 
klukům ten správný boršický „kotel“.

Nesmíme také zapomenout na přípravky! Zde se dařilo 
hlavně mladším přípravkám, které dokázaly porazit města Kro-
měříž a Zlín a remízovat s Veselím nad Moravou. Tím se jim 
podařilo zajistit si páté místo v tabulce. Zde je nutno oprav-
du připomenout rodičům, že je jich na mistrovských utkáních 
i trénincích velmi potřeba, a současně všem, kteří pomáhají při 
výchově svých dětí, moc a moc poděkovat. V zimní sezoně se 
rozšířil realizační tým o dalšího trenéra a vedoucího (viz org. 
schéma) a okamžitě to přineslo dynamické zlepšení v trénin-
cích, ale i v náboru a účasti. Je nutno říct, že dnes v boršické pří-
pravce není jen jeden trenér, který nemůže sám dvacet hošíků 
a dívek zvládnout, natož tak něco naučit, ale několik zkušených 

Budoucí naděje mužského fotbalu
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borců, kteří si hráče podělí, a tím pádem má trénink 
úplně jinou kvalitu.

Co připravujeme?
V tomto odstavci chceme všem fanouškům připo-

menout, že veškeré dostupné informace, fotky atd. 
jsou přístupné na www.skborsice.cz či na nástěnce. 
Dále chceme všechny již dopředu pozvat na fotba-
lovou sobotu dne 27. 6. 09, v rámci dne Boršic, kdy 
se v našem areálu uskuteční turnaj starých pánů za 
účasti SK Stříbrnice, zahraničního klubu FC Beckov 
(díky obnovenému kontaktu), skoro ligové SK Kro-
měříž a samozřejmě domácích borců. Pochopitelně 
tato akce se ponese v duchu loňských oslav 75. výročí, 
tzn., že o zábavu nebude nouze.

Dále chceme v létě uspořádat i nějaké další kul-
turní akce a náborový turnaj přípravek pod záštitou 
redakce DOBRÝ DEN S KURÝREM, a. s.

Na závěr chceme konstatovat, že tato vytýčená 
cesta, kterou si výbor nastavil, není vůbec jednoduchá 
a bez podpory rodičů alespoň při zápasech (to nemlu-
víme o fi nancích a jiných potřebných věcech) si zatím 
nedovedeme představit, jak by to všechno fungovalo. 
Každopádně si myslíme, že jedině výchovou vlastních hráčů se 
fotbal na takové úrovni, jakou hrajeme, dělat zkrátka NEDÁ. 
Víme, že máme ještě spoustu nedostatků v areálu, v přístupu 
k fanouškům, v hráčských kolektivech, nebo i některé nepře-
jícné fanoušky, ale ubezpečujeme, že v rámci možností chceme 
tyto nedostatky snižovat. A proto touto cestou děkujeme všem, 

Co dělal náš oddíl na podzim a jak přezimoval? 

kteří nám pomáhají a snaží se, aby fotbal v Boršicích fungoval 
na dobré úrovni.

Fanouškům, sponzorům a všem občanům přejeme příjemné 
prožití velikonočních svátků a těšíme se s vámi nashledanou při 
všech mistrovských utkáních, jak mládežníků, tak mužů. Za vaši 
podporu předem děkují hráči a trenéři všech mužstev.

Vedení SK Boršice

Tak jako pro většinu sportů, tak i pro šachy začíná začát-
kem září nová sezona. Tedy přesněji řečeno nový ročník soutěží 
družstev a také dalších mistrovských soutěží. Letos tomu nebylo 
jinak.

Žáci začali už 6. září, kdy se vydala první naše výprava na Mi-
strovství ČR do 14 let v rapid šachu (je to takový středně rychlý 
šach – každý hráč měl 25 minut na partii). Tento turnaj se konal 
v Malenovicích, nedaleko Frýdku-Místku. 

Dvojí zastoupení jsme měli v nejstarší chlapecké kategorii 
do 14 let, kde nás reprezentovali Luděk Volčík a Pavel Náplava. 
Pavel byl nasazen jako sedmý, Luděk hned za ním jako osmý. 
Lépe si nakonec vedl Luděk, který skončil na šestém místě, což 
byl i náš nejlepší výsledek. Pavel Náplava pak obsadil místo je-
denácté. 

Další dvojice od nás startovala v kategorii hochů do 12 let. 
Petr Janska si postup vybojoval v GP, Pavel Tománek pak do-
stal divokou kartu. V turnaji, kde oba byli podle ELA nasazeni 
v poslední třetině, se o něco lépe vedlo Petrovi, když za 3,5 bodu 
obsadil 27. místo. Pavel se třemi pak skončil na 30. místě.

Lenka Slabá startovala v kategorii do 12 let a se čtyřmi body 
obsadila 15. místo. Celkově to byl úspěšný turnaj, i když jsme 
neobsadili nejvyšší příčky, tak se naši hráči mezi republikovou 
špičkou neztratili.

Poté už nás čekal začátek a zároveň vrchol celého šachového 
roku (pro náš oddíl). Pořádání největší akce v podání „boršic-
kých šachistů“! Jde o tradiční Otevřený přebor Moravy 4člen-
ných družstev v bleskové hře. Loňský rekord 49 zúčastněných 
družstev nebyl překonán, ale ani 47 týmů není číslo k zahození. 
Potkali se zde hráči téměř celé Moravy, Slezska i ze Slovenska. 

Turnaj se hrál ve velmi dobrém sportovním duchu. Jedním 
z důvodů je i to, že tento turnaj je jedním z prvních v sezoně – 
vlastně ji otevírá. Druhé podstatné plus pro všechny účastníky 
znamená už název turnaje: „Burčákový turnaj“! Každé družstvo 
na startu dostává při prezentaci 1 litr burčáku, jehož zásoby je 
vždy možné v bufetu doplnit.

A teď ještě k vítězům: 1. místo patřilo jak 
v kraji, tak i celkově v turnaji Starému Městu 
1923 (1923 = rok založení oddílu). Ale jistě 
nechceme zapomenout na účast boršických 
družstev. 

Nejlépe si vedli – správně nazvaní – „Ho-
rovi Boršičáci“ (sestava: 1. Václav Fiala, 2. Adam Gabriel, 3. 
Luděk Volčík, 4. Pavel Náplava), kteří skončili na výborném 8. 
místě. To byli žáci našeho nedávno zemřelého trenéra Vratisla-
va Hory. O dobré pozice hrálo také družstvo z hlediska složení 
naprosto opačné, Boršice – senior (sestava: 1. František Křížek, 
2. Jaroslav Vrtal, 3. František Šaňák, 4. Josef Ludvíček), které 
obsadilo dobrou 20. příčku. Pan Ludvíček výborným výkonem 
vybojoval 3. místo na 4. šachovnici. 32. místo patřilo Stříbrným 
Boršicím (sestava: 1. Petr Náplava, 2. Erik Pfeffer, 3. Dominik 
Pfeffer, 4. Stanislav Volčík st.). O místo za nimi (tedy 33. místo) 
dokončily svou pouť Boršice E. Na 41. příčce se umístilo druž-
stvo Boršice mix, na 47. Boršice – žáci.

Mistrovství Moravy a Slezska – Havířov  
25. – 29. 10. 2008

Na konci října se do severomoravského Havířova sjelo 209 
hráčů ve 4 kategoriích ze všech koutů Moravy a Slezska.  Za 
SK Boršice dorazilo na tento turnaj celkem 5 chlapců a 1 dívka. 
Byli rozptýlení do 4 kategorií, konkrétně v kategoriích dívek, 
chlapců do 12 let, do 14 let a do 16 let. 

I přes velkou konkurenci se podařilo některým hráčům 
uspět a postoupit tak na M-ČR do 16 let. Mezi 27 dívkami si 
vybojovala 15. místo Lenka Slabá. Pavel Tománek skončil 19. 
v kategorii do 12 let z celkového počtu 49 účastníků. Při bojích 
s chlapci do 14 let obsadil Dominik Pfeffer 16. místo. V této 
kategorii se potkalo 52 hráčů. Nejvíce našich hráčů si hledalo 
cestu na mistrovství ČR v nejstarší kategorii do 16 let. Hráli tam 
Adam Gabriel – 4. místo (s jistým postupem), Erik Pfeffer – 12. 
místo (bez postupu) a Luděk Volčík – 10., který měl jistý postup 
z minulého roku. 

Poděkování žákům za reprezentaci obce
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26. 11. 2008 – polofi nále M-ČR H18 a H20 
ve Vlachovicích

Ve Vlachovicích proběhlo polofi nále M-ČR juniorů spolu 
s fi nále M-ČR juniorek. Náš oddíl zde měl kvarteto hráčů. Do 
Vlachovic přijelo 78 hráčů a hráček. Nejlíp skončil dle očekávání 
Vašek Fiala. Nehrál jako loni o postupové příčky, když skončil 
na 16. místě s 5,5 body. O 21 příček oproti nasazení si polepšil 
Luděk Volčík, když získal 5 bodů. Adam Gabriel i Pavel Nápla-

va pak se 4 body skončili na 45. a 48. místě. Hrál se i doprovodný 
OPEN, který si zahrála osmička hráčů. Mezi nimi nechyběl ani 
Stanislav Volčík starší, který skončil na 4. místě.

1. Turnaj GP ZK
V sobotu 6. 12. 2008 proběhl ve Starém Městě 1. turnaj GP 

Zlínského kraje v rapid šachu. Tato série turnajů hraných jed-
notlivě ve všech okresech Zlínského kraje je přímou kvalifi kací 
na Mistrovství ČR v rapid šachu (tedy v tempu, kdy mají hráči 
na partii 15 až 60 minut). Do krásně opraveného kulturního 
centra se sjelo celkem 87 dětí ze 17 oddílů. 

Letos nejmenší účast měla kategorie do 10 let. Přijelo do ní 
25 dětí, z toho 2 děvčata. Dobře si vedl i náš Zdeněk Otruba, 
když skončil na 7. místě. Michal Krsička a Zdeněk Horák pak 
startovní pole uzavírali. Oba letos se šachem začínají, ale jistě 
své výkony brzy zlepší. Největší účast byla v prostřední kategorii 
do 12 let. V ní patřil mezi favority i náš Pavel Tománek, který 
také celou kategorii vyhrál s půlbodovým náskokem. Druhý zá-
stupce Boršic Daniel Jelínek skončil na 18. místě. 

V nejstarší kategorii skončil 3. Dominik Pfeffer z Boršic, 5. 
Petr Janska z Boršic. Další umístění našich zástupců: 17. David 
Stodůlka, 19. Lenka Slabá a 24. Marek Kopecký. Lenka Slabá 
z Boršic získala bronzovou medaili mezi dívkami v nejstarší ka-
tegorii.

Vánoční Břeclav – 16. 12. 2008
Zajímavým je tento turnaj svou vánoční atmosférou a vel-

kým cenovým fondem. V mladší kategorii zvané „turnaj nadějí“ 
letos hráli šachisté ročníku narození 1997 a mladší. 

Z naší trojice byl dle očekávání nejlepší Pavel Tománek na 
16. místě. Daniel Jelínek pak byl na 21. místě a Zdeněk Otruba 
skončil na „magickém“ místě 64. 

Při pohledu na startovní listinu turnaje talentů (ročník na-
rození 1993 – 1996) to vypadalo, že se turnaj hraje ve Zlínském 
kraji, i když se konal v Jihomoravském kraji, až v daleké Břecla-
vi. První pětice nasazených byla plně v režii hráčů našeho kraje, 
z nichž hned trojlístek byl z Boršic, včetně nejvýše nasazeného 
Adama Gabriela. 

Na dvou on-line přenášených šachovnicích umístěných na 
pódiu vždy hrál alespoň jeden zástupce Boršic. V některých ko-
lech to byl dokonce i trojlístek. 

Vítězem se ale nakonec stal Vojta Dobeš ze Starého Měs-
ta. Ten prohrál ve třetím kole s Lukášem Sikorou z Loko Brno 
a stoupal ze zadních pozic, když se většině hlavních konkuren-
tů vyhnul. Výhrou v posledním kole se však při remíze Adama 

Gabriela a Ludka Volčíka vyšvihl na první místo. 2. místo pak 
obsadil Adam Gabriel, 3. byl Luděk Volčík. 

V desítce pak ještě skončili 6. Erik Pfeffer, 9. Dominik Pfef-
fer a 10. Pavel Náplava. 16. pak byl Petr Janska a 34. Lenka 
Slabá. 

Seriál Velkých cen regionu Uherské Hradiště
Po předchozích 3 turnajích, které se konaly postupně v Osvě-

timanech (4. října 2008), v Hluku (9. listopadu 2008) a v Dolním 
Němčí (29. listopadu 2008), se mladí začínající šachisté 10. 1. 
2009 sjeli do jídelny ZŠ Unesco na poslední, čtvrtý turnaj le-
tošního seriálu Velkých cen mládeže. Do Uh. Hradiště přijelo 
celkem 64 hráčů a hráček. 

Ve starší kategorii obsadil 4. místo Pavel Tománek z Boršic. 
Lenka Slabá, taktéž z Boršic, skončila na 22. místě. V mladší ka-
tegorii hrálo 30 dětí. S 5 body skončil 4. Daniel Jelínek z Boršic. 
Naše dvě nejmladší naděje (a i nejmladší hráči ve startovním 
poli), Adéla Brzicová a Zdeněk Horák, skončily na 29. a 30. 
místě. Celkově za všechny turnaje VC UH se naši hráči umístili 
ve starší kategorii: 9. Pavel Tománek, 17. – 18. Petr Janska, 22. 
Lenka Slabá, 35. – 60. Lukáš Brzica, Marek Kopecký a David 
Stodůlka. V mladších: 10. Daniel Jelínek, 25. Zdeněk Otruba, 
26. – 48. Adéla Brzicová, Zdeněk Horák, Lukáš Kolaja, Michal 
Krsička.    

Krajský přebor škol v Kroměříži
Do Kroměříže se v úterý 20. 1. 2009 sjelo celkem 22 školních 

družstev na krajské kolo Přeboru škol. V každé ze tří kategorií 
se bojovalo o dvě postupová místa na republiková kola. 

Naše škola byla tradičně největším favoritem v kategorii 6. – 
9. tříd. Jelikož se termín krajského kola Přeboru škol i sobotních 
zápasů extraligy dorostu trefi l do lyžařského výcviku boršické 
školy, jel Stanislav Volčík st. pro většinu družstva do Karlovic 
a po turnaji je opět vezl zpět. 

Tradiční sestava ve složení Adam Gabriel 6/7, Luděk Volčík 
6,5/7, Erik Pfeffer 7/7 a Dominik Pfeffer 5,5/7 vyhrála celkem 
v pohodě, ale už to nebylo tak suverénní jako loni. 

Zápas s okresním konkurentem ze ZŠ UNESCO byl vyrov-
naný, skončil 2,5:1,5 v náš prospěch. Na republikové kolo nás 
na Orlickou přehradu doprovodí ZŠ UNESCO, kde na první 
šachovnici hrál Pavel Náplava. Třetí skončilo Gymnázium Kro-
měříž A. V nejmladší kategorii 1. – 5. tříd naše škola nebyla 
zastoupena, vyhrála zde ZŠ UNESCO Uherské Hradiště. Musí-
me počkat na novou generaci dětí, které budou chtít hrát šachy. 
V kategorii středních škol pak třetí zlato pro okres vybojovalo 
Gymnázium Uherské Hradiště. 

Regionální přebor UH – Boršice
Do boršického kulturního domu přijelo 46 dětí ze sedmi od-

dílů. V nejmladší kategorii do 9 let hrála tak jen osmička chlap-
ců, kteří si to rozdali každý s každým. Zde si 3. místo rozdělila 
naše domácí dvojice Lukáš Kolaja a Patrik Pondělek. 

Vlevo: Richard Štefaník – 2. místo, vpravo: Pavel Tománek

Zleva Adam Gabriel, Erik a Dominik Pfefferové a Luděk Volčík 
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Další umístění našich hráčů: 6. Michal Krsička a 7. Zdeněk 
Horák. O kategorii výše, tedy do 11 let, obsadil náš Daniel Je-
línek 5. místo. 

Největší zastoupení bylo v kategorii do 13 let, když zde hrálo 
16 dětí, a zároveň se přeborníkem stal Petr Janska. 

Lenka Slabá skončila 11. V nejstarší kategorii pak hrálo 12 
hráčů. Přebornický titul připadl našemu Luďkovi Volčíkovi, 2. 
skončil Vojtěch Dobeš ze St. Města a 3. místo vybojoval Domi-
nik Pfeffer, taky z Boršic.

2. turnaj Grand prix Zlínského kraje
V sobotu 14. 2. se ve Zlíně za účasti 107 dětí odehrál 2. tur-

naj GP Zlínského kraje v rapidu. Kromě dětí z našeho kraje 
přijela i šestičlenná výprava ze slovenské Trnavy. Náš oddíl měl 
ve Zlíně pětici dětí. 

Nejmladší kategorie byla bez naší účasti. Celkem hrálo 39 
dětí. Po zásluze vyhrál Miroslav Rakušan ze Sokola Postoupky.

Největší zastoupení (43 dětí) bylo v prostřední kategorii do 
12 let. Vyhrál domácí Matyáš Juřena. Z našich hráčů skončil 
Pavel Tománek na 5. místě a Daniel Jelínek obsadil 29. místo. 

Mezi pětadvaceti hráči v nejstarší kategorii úlohu největšího 
favorita potvrdil Ondřej Karlík z Hošťálkové. Dominik Pfeffer 
skončil na 5. místě. Petr Janska byl 8., hned za ním (9.) byla 
Lenka Slabá, která zároveň skočila 2. mezi dívkami. 

M-ČR do 16 let – 7. – 14. 3. 2008
Nejčerstvější velkou šachovou událostí bylo Mistrovství Čes-

ké republiky do 16 let konané v Koutech nad Desnou (nedaleko 
od Červenohorského sedla). Chlapci a děvčata v 8 kategoriích 
se sem sjeli ze všech koutů republiky, aby si porovnali své síly 

a pokusili se postoupit buď na mistrov-
ství světa nebo Evropy. 

Za náš oddíl se zúčastnili 4 hráči ve 
3 kategoriích + doprovodný turnaj si 
ještě zahráli 2 trenéři. O síle soupeřů 
je zbytečné pochybovat, jelikož všichni 
museli projít sítem buď na mistrovství 
Čech nebo mistrovství Moravy a Slez-
ska. Nejlépe se vedlo Luďkovi Volčí-
kovi, jenž hrál mezi hochy do 14 let. 
Avšak konkurence soupeřů byla i na 
něho moc, a asi i proto obsadil až 7. 
místo, což je také velký úspěch. Mezi 
nejstaršími chlapci se propracoval až 
na 8. místo Adam Gabriel a jeho od-
dílový kolega Pavel Náplava skončil 
smutnější na 18. pozici. Naše jediná 
reprezentující dívka, Lenka Slabá, nás 
mile překvapila, když ve své kategorii 
dívek do 14 let obsadila výborné 8. mís-
to. V doprovodném turnaji hráli za SK 
Boršice 18. Petr Partyš a 35. Stanislav 
Volčík st.

Poděkování na konec!
Nakonec musíme poděkovat jak 

všem hráčům, kteří se na těchto úspě-
ších podílejí, tak především všem ostat-
ním (rodičům, obci, sponzorům), bez 
nichž by vůbec nebylo možné uskuteč-
ňovat jednotlivé šachové turnaje a cesty 
za šachovou hrou!

S přáním krásných Velikonoc 
Šachový oddíl SK Boršice

Zleva: 1. Nekarda, 2. Vašek, Kolaja a Pondělek Petr Janska

Od horní řady – zleva: Adam Gabriel, Erik Pfeffer . Další řada – zleva: Petr Náplava, Václav 
Fiala, Luděk Volčík. Poslední řada – zleva: Dominik Pfeffer, společná fotka, Pavel Náplava 
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Akce Sboru pro občanské záležitosti Boršice
Každý měsíc gratulace v MR jubilantům starším 70 let

Úmrtí
P. Josef Botek DPS zemřel 11. 12. 2008
Arnošta Lanšperková č. p. 366 zemřela 19. 12. 2008
Josefa Matějková č. p. 273 zemřela 5. 1. 2009
Josef Doložílek č. p. 448 zemřel 19. 1. 2009
Emílie Kolářová  č. p. 197 zemřela 30. 1. 2009
Jaroslav Dobeš č. p. 227 zemřel 20. 2. 2009
Milan Zapletal č. p. 642 zemřel 3. 3. 2009
Anna Kedroňová  DPS zemřela 8. 3. 2009

Úmrtí našich bývalých občanů
Stanislav Soják zemřel 4. 12. 2008
Hana Ševčíková zemřela 25. 12. 2008
Radoslav Krsička zemřel 3. 1. 2009
Anežka Kosová zemřela 4. 1. 2009

Vítání občánků
7. 2. 2009

22. 11. 2008

Zlatá svatba
22.11.2008 – Ludmila a Antonín Maňáskovi, č. p. 93

Předvánoční návštěva v Domově pokojného stáří v Boršicích, 
v Domově pro seniory v Buchlovicích a v Domově pro seniory 

se zdravotním postižením ve Starém Městě

Životní jubilea
Marie Ludvíčková nar. 5. 12. 1918 90 let
dříve č.p. 195, nyní Domov pro seniory Buchlovice 
Štěpán Skupina nar. 23. 12. 1911 97 let
dříve č.p. 308, nyní Domov pro seniory Buchlovice 
Antonie Gabrielová nar. 8. 1. 1924 85 let č.p. 274 – DPS
Barbora Gottwaldová nar. 2. 2. 1915 94 let č.p. 406
Cyril Trávníček nar. 10. 2. 1924 85 let č.p. 192
Marie Soustružníková nar. 25. 2. 1929 80 let č.p. 50 
Marie Fojtíková nar. 22. 3. 1929  80 let č.p. 172
Františka Skupinová nar. 29. 3. 1914 95 let 
Domov pro seniory Buchlovice 
Ludmila Tománková nar. 31. 3. 1929 80 let č.p. 261

Narození
Kryštof  a Oliver Jurčíkovi nar. 13. 11. 2008 č.p. 467
Marek Minařík nar. 20. 11. 2008 č.p. 615
Liliana Cíchová nar. 23. 11. 2008 č.p. 583
Eva Kokoliová nar. 13. 12. 2008 č.p. 169
Adriana Pfefferová nar. 14. 1. 2009 č.p. 8
Marek Kočař nar. 4. 2. 2009 č.p. 228
Eva Vaculíková nar. 16. 2. 2009 č.p. 660
Adéla Zelinková nar. 21. 2. 2009 č.p. 337


